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Бойко Борисов 
даде старт 
на предизбор-
ната кампания 
в Бургас



ГЕОРГИ РУСИНОВ

В последните 10 години 
рязко са се увеличили мол-
бите за придобиване на 
гражданство на основание 
български произход от 
наследници на наши изсел-
ници в Турция. Това показ-
ва справка на Министерство 
на правосъдието, изготве-
на за „Черноморски фар“. 
От 2013-а до 2023-а 16 856 
турски граждани са поис-
кали български паспорти.

2013-а е първата година, 
когато размерът на мол-
бите стига трицифрено 
число – 234. В годините 

назад до 2002-ра бройките 
са много по-малко – 72 през 
2011-а, например, и едва 18 
през 2006-а. 2014-а препи-
ските нарастват до 350. 
Отново ръст има и през 
2015-а – 415. Следва малък 
спад през 2016-а с 382 мол-
би. 

През 2017-а желаещите 
да получат българско граж-
данство от Турция са 571, 
последвано от рязък скок 
през 2018-а с 1227. Следва-
щата 2019-а бройката 
става още по-голяма – 2160. 
2020-а и 2021-а молбите са 
съответно 660 и 1595.

3031 са преписките в 

Министерство на право-
съдието през 2022-ра от 
страна на наследници на 
изселници в Турция. 

През 2023-та турските 
граждани са рекордьори, 
като задминават почти 
два пъти молбите от Ук-
райна. 6231 турци са поис-
кали българско гражданство, 
а тези от Украйна са 3468. 
На трето място са мол-
бите от Северна Македо-
ния – 3279. Следва Албания 
с 3025. 1533 са желаещите 
от Молдова граждани с 
български корени, 1179 от 
Сърбия. От Израел има 421 
молби и 4 от Косово.
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Гражданство. Македонци продължават да ровят корените си у нас

Наследници на изселници в Турция 

ДОНА МИТЕВА

Средната работна за-
плата в община Бургас е 
в размер на 1547 лева при 
средна за страната от 
2012 лева. Данните изне-
се президентът на Кон-
федерацията на незави-
симите синдикати в 
България (КНСБ) Пламен 
Димитров при посеще-
нието си в града. Според 
него заплатите в частния 
сектор пък изостават със 
средно 400 лева от тези 
в обществения сектор.

Синдикалистът вижда 
причината в това, че има 
ограничаване чрез дого-
ворки между работода-
телите от частния 
сектор за потискане 
увеличението на запла-
тите.

Като контрапункт бе 
посочено, че градът ни е 
един от малкото в Бъл-

гария, които имат поло-
ж и т е л е н  м е х а н и ч е н 
прираст на населението.

На срещата стана ясно, 
че 43 водачи на автобуси 
липсват в „Бургасбус“. 
Освен това онези, които 
работят, са на възраст, 
близка до пенсионната. 

Средната работна за-
плата на водач е 1640 лв. 
Плюс клас и извънреден 
труд те вземат прибли-
зително до 2500 лв., съоб-
щи Пламен Димитров, 
президент на КНСБ.

„Заплатите на шофьор-
ите от „Бургасбус“ изо-
стават от тези на коле-
гите им във  Варна . 
Затова в Бургас се търси 
възможност за второ 
увеличение от септември 
с поне 10%“, коментира 
Пламен Димитров.

При разговорите, кои-
то представителите на 
КНСБ са имали с шефа на 

„Бургасбус“ инж. Петко 
Драгнев и с кмета Дими-
тър Николов, са се дого-
ворили да се поиска дър-
жавата да плаща по-голям 
дял от социалните при-
добивки в транспорта за 
различните категории 
хора като пенсионери, 
ученици, студенти и т.н., 
което ще даде възможност 
и за увеличение на запла-
тите.

Синдикалистът отче-
те спад на хората, които 
работят на минимална 
работна заплата. По 
негови думи това означа-
ва, че излизат на светло 
фирми, които работят 
предимно в сферата на 
туризма.

Синдикатът предста-
ви в Бургас кампанията 
„По-високи доходи с твоя 
синдикат“ и проведе сре-
щи с 12 фирми, както и с 
кмета Димитър Николов.

ДОНА МИТЕВА

Четирима са кандида-
тите, които са подали 
документи за длъжност-
та директор на дирекция 
в Дирекция „Образование“ 
и са допуснати до конкур-
са, сочи справка в сайта 
на Община Бургас. Техни-
те имена са написани с 
инициали. Недопуснати 
до конкурса няма.

Кандидатите трябва 
да се явят в петък, 17.05., 
в началото на работния 
ден в сградата на общи-
ната, където ще развият 
писмена разработка.

В средите на педагози-
те се говори, че най-веро-
ятният фаворит за 
мястото на Веселина 
Таралова е директорката 
на детска градина „Въл-
шебство“. Тя е едно от 
водещите заведения в 
област Бургас, с модерна 
и богата на технологии 
база. Извън доброто уп-
равление на градината, 
Катя Мишева много често 
може да бъде видяна и 
като водеща на общински 
събития. Запитана дали 
участва в конкурса, Ми-
шева, не даде конкретен 
отговор.

Преди време се изтък-
ваше като безспорен фа-
ворит за това място в 
сградата с колоните 
друга директорка на дет-
ска градина – София Ди-
митрова. Тя оглавява ДГ 
„Зорница – Звездица“, но 
се разбра, че по една или 
друга причина се е отка-
зала. А и в списъка с допус-
натите кандидати няма 
подобни на нейните 
инициали.

Веселина Таралова с 
удоволствие, както тя 
самата казва, се оттегля 
от поста.

За 22 години 19 021 турски наследници на изселници са поискали българско гражданство        ФОТО: БТВ

Заплатите в Бургас – далеч 
от средната за страната

Президентът на КНСБ Пламен Димитров, заедно с проф. Лиляна Вълчева (вдясно) коментираха и 
проблема с неосигурените средства за увеличение на възнагражденията във висшите училища 
от началото на тази година                                      ФОТО: ДОНА МИТЕВА

Кой ще седне в стола на Веселина 
Таралова – втория човек в 
образованието на Бургас

Веселина Таралова дълги години екзактно управлява дирекция 
"Образование"                      ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС

Катя Мишева се справя блестящо с организацията на образо-
вателни извънкласни форми                 ФОТО: ВЕСЕЛА ГОРАНОВА
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Интересно е, че през 
2023-та от руски гражда-
ни има 2432 молби за при-
добиване на гражданство 
по произход, което е абсо-
лютен рекорд за послед-
ните 22 години. До нача-
л о т о  н а  в о й н а т а  в 
Украйна бройката не е 
минавала повече от 552 
през 2019-а и най-малко 217 
през 2010-а. През 2021-ва 
хиляди са вече руснаците, 
искащи родни паспорти 
– 1126. През 2022-ра нара-
стват до 1317, за да се 
стигне до рекордната 
бройка от 2023-а. За пър-
вите четири месеца на 
2024-а входираните пре-

писки от Русия са 413. 
Най-много са турските 

молби за периода 1 януари 
2024 – 1 април 2024-а – 1667, 
и тук отново украинците 
остават на второ място 
с 1075 заявления. Без голя-
ма изненада следват север-
номакедонците, като 717 
от тях са пожелали да 
получат българско граж-
данство. От Албания 
желаещите са 436, послед-
вани от Русия с 413, Сърбия 
– 243, Молдова – 218, Изра-
ел – 198 и Косово – 4.

Въпреки все по-обтегна-
тите отношения по оста 
Северна Македония – Бъл-
гария, от справката на 

Министерство на право-
съдието става ясно, че 
желанието за получаване 
на български паспорт от 
граждани на западната ни 
съседка, макар и понамаля-
ло от 2018-а, когато 12 918 
са подали молби, за послед-
ните 4 години продължава 
да е налице. 

Вече посочихме бройки-
те за първите четири 
месеца на 2024-та и цялата 
2023-та. През 2022-ра бро-
ят молби от Северна 
Македония е 2102, което е 
спад спрямо тези от 2021-
ва – 3428. През 2020-а же-
лаещите са били 2551, 
което е значително по-

малко от последната го-
дина с огромен интерес за 
получаване на българско 
гражданство от северно-
македонци 2019-а, когато 
са 10 688. 

В последните 22 години 
именно от Северна Маке-
дония са получени най-
много молби за родните 
паспорти – 133  378. На 
второ място са българите 
в Молдова с 66 699, трети 
са от Украйна – 31 716. От 
останалите държави брой-
ките са следните: Турция 
– 19 021, Сърбия – 17 486, 
Албания – 17 227, Русия – 
12  621, Израел – 7990 и 
Косово – 437. 
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се редят за български паспорти

ДОНА МИТЕВА

Янко Мелконян смени 
Диян Димов в Бургаския 
порт, става ясно от от-
говор на наше запитване 
до Транспортното минис-
терство. В отговора се 
казва:

„След проведена конкурс-
на процедура по реда на 
Правилника за прилагане 
на Закона за публичните 
предприятия, в Съвета на 
директорите на „Приста-
нище Бургас“ ЕАД, с реше-
ние на министъра на 
транспорта и съобщени-
ята от 9 май 2024 г., е на-
значен Янко Мелконян и е 
освободен Диян Димов. 
Мелконян заема поста член 

на Съвета на директорите 
(представител на държа-
вата).

В момента се провежда 

конкурсна процедура за 
избор на един независим 
член в Съвета на директо-
рите, която е на етап 

провеждане на интервюта 
с допуснатите кандидати.

По закон министърът 
на транспорта и съобще-

нията избира и назначава 
единствено членовете на 
Съвета на директорите. 
В съответствие с разпо-
редбите на Търговския 
закон и Устава на „Прис-
танище Бургас“ ЕАД, Съ-
ветът на директорите 
избира и възлага с договор 
управлението на друже-
ството на един от своите 
членове – изпълнителен 
директор“.

Припомняме, че Диян 
Димов бе начело на държав-
ното пристанище от юни 
2010 година. За кратко бе 
сменен от Николай Тишев 
през 2013 година и отново 
върнат на поста през 2014 
година до петък.

За новия директор има 
оскъдна информация в 

морските среди.
Той е поредното непо-

пулярно за морската ин-
дустрия лице,  което 
Гвоздейков назначава в 
пристанищата. През ми-
налата седмица в борда на 
Държавно предприятие 
„Пристанищна инфра-
структура“ влезе Димитър 
Ганджов.

От справка в ТР става 
ясно, че Мелконян е имал 
учатия в различни друже-
ства. От профила му в 
социалните мрежи става 
ясно, че е завършил иконо-
мически специалности в 
УНСС, Бургаския свободен 
университет и е преминал 
различни онлайн курсове в 
бизнес училището на Хар-
вард.

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Европейският ден на 
морето ще бъде отбелязан 
с поредица от прояви, 
организирани от „Черно-
морски институт“ в 
партньорство с Универ-
ситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“.

Тази година Европейски-
ят ден и събитията в него 
преминават под мотото 
„Черноморски хоризонти“.

През 2007 година Евро-
пейският парламент  при-
ема решение 20 май да се 
отбелязва като Европейски 
ден на морето като част 
от интегрираната морска 
политика на ЕС.  По повод 
Европейския морски ден 
морската европейска общ-

ност традиционно се 
среща и общува по темите, 
свързани с опазването на 
биологичното богатство 
на моретата и развитието 
на синята икономика. В 
програмата, организирана 
от Черноморски институт, 
в партньорство с Универ-
ситет „Проф. д-р Асен 
Златаров“, са включени 
събития, които популяри-
зират значимостта на 
Черно море и  фокусират 
вниманието върху някои 
проблеми на морската 
екосистема. През тази   
година ще  обърнем внима-
ние на свързаността на 
морето с образованието, 
науката и изкуството, 
казват организаторите. 
Вчера дните бяха открити 

в Студентския център в 
Университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“. За морето 
и връзката му с образова-
нието и науката говориха 
трима професори – проф. 
Хюсеин Торос от Истанб-
улски технически универ-
ситет, проф. Севдалина 
Турманова и проф. Милен 
Балтов.

За морето в изкуството 
и поезията ще говорят 
ученици, автори на поезия 
и проза, както и изкуство-
ведът Пенка Седларска, 
която ще направи обзор на 
бургаските художници-
маринисти. На 29 май ще 
бъдат наградени участни-
ците в конкурса „Моята 
морска история“ и фото-
конкурса „Рибари“.

Морето си има Европейски ден – 
наука, образование и изкуство се фокусират в него 

Миналата година бе организиран конкурс за рисунка на тема „Морските фарове в разкази и 
рисунки“  съвместно със Сдружение „Черноморски институт“ и вестник „Черноморски фар“. 
Призьорите бяха наградени от проф. Маруся Любчева и Силвия Шатърова – главен редактор на 
„Черноморски фар“        ФОТО: ЧФ, АРХИВ

Рокада в Порта: Янко Мелконян смени Диян Димов

Диян Димов 
ФОТО: АРХИВ ЧФ

През 2023-та турските граждани са рекордьори, като задмина-
ват почти два пъти молбите за паспорти от Украйна

ФОТО: БНГЕС



Риби-пришълци в морето въл
4 ТЕМА НА БРОЯ 17 – 23 МАЙ 2024  I 

ДОНА МИТЕВА

Нови видове риба навли-
зат в Черно море. Това е 
бъдещ проблем, който се 
дължи на промените в кли-
матичните условия – пови-
шаването на температу-
рата на водата и въздуха. 
Част от тези видове са 
риба, за която се говори и 
сред рибарите, макар почти 
никой да не я е виждал.

Над 20 местообитания 
на стриди има в ългарската 
част на Черно море. Те са 
предмет на изследване от 
страна на софийски профе-
сор.

Тези факти са пряко до-
казателство,  че 

морето крие много 
загадки,

част от които са обект на 
дълги спорове и обсъждания 
сред рибарите и научните 
среди. 

Сред обичаните теми е 
и тази за новите риби, кои-
то уж някой е хващал. „Ако 
става дума за т. нар. групер, 
аз не познавам човек, който 
да я е хванал. То и да го има 
– ще са минали  през Босфо-
ра 5-10 бройки в Черно море. 
Даже видях снимка на скор-
пида, за която някой твър-
деше, че е групер. Но при-
казки се чуват, което обаче 
е твърде несериозно. Все 
едно в Черно море влизат 
марсианци“, шегува се Ди-
митър Янчев, известен още 
като неформалния кмет на 
рибарското селище Ченгене 
скеле по повод на сензация 
наскоро обиколила медиите 
за този вид риба. 

Рибарят даде пример и с 
красиво оцветената лапина, 
за която се пише тук там, 
и която, според него, също 
си е екземпляр от Черно 
море. „Даже преди много 
години 

в Черноморец нямаше 
рибена чорба без лапина

 Там  я наричат лимонка, 
защото придава друг, осо-
бено приятен вкус на чор-
бата. Самата риба не става 
за ядене, защото има много 
кости, но като се вари в 
тензух – на бульона прида-
ва страхотен вкус. 

Те и за минокопа казват, 
че е нова риба за нашето 
море, ама минокоп има от 
стотици години в Черно 
море. Да, изключително 
рядка е, много хубава риба, 
но не е нова. 

Ако говорим за 

инвазия на  
нови видове

освен рапана, друго изразена 
така ясно няма. Слава богу, 
че той стана обект на биз-
нес, че горе-долу се получи 

равновесие. Иначе Черно 
море щеше да е станало 
блато, защото рапанът яде 
черната мида, а тя пречист-
ва водата.

Но ние, рибарите, не сме 
хората, които да казваме 
има или няма нови видове 
риби в Черно море. Трябва 
да се говори с научните 
среди, с хората, които из-
следват това. 

Нали се сещате колко 
вицове за рибари има, как 
тяхната риба е най-голяма, 
пък окото ѝ е колкото юм-
рук и какво ли не. Още по-
вече, че миграционните 
пътища не минават през 
Бургаския залив “, обяснява 
Янчев и допълва, че едва 
като започнат да се ловят 
масово групери, тогава вече 
може да се говори  за него.

Преди по-малко от месец 
мъж от Бургас се натъкна 
на вид риба с интересна 
окраска, рядка за водите на 
Черно море и я дари на При-
родонаучния музей. Рибата 
е лапина, каза за БНТ Свет-
лан Кирилов от Природо-
научния музей в Бургас и 
потвърди, че за нашето 
море е доста рядък вид. 

„Нови видове риби, ха-
рактерни предимно за 

Климатични промени. Повишаване температурата на водата и въздуха провокира 
навлизането на нови видове в Черно море

„
Преди много 
години 
в Черноморец 
нямаше рибена 
чорба 
без лапина

Димитър Янчев – 
Брадата, рибар

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Проф. Пламен Митов говори пред maritime.bg миналата година, 
че още през 2010 година е открит първият екземпляр на тихоо-
кеанската стрида по нашето черноморско крайбрежие

ФОТО MARITIME.BG

Сред обичаните теми на рибарите е и тази за 
новите риби, които уж някой е хващал

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Рапанът е враг на черната мида                ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

О Б Я В А

ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий” град Обзор 
обявява конкурс за отдаване под наем на 260 кв. 
м. публична общинска собственост, за извършва-
не на атракционна дейност детски комплекс - 
„Лунапарк“ за срок до 2 месеца и 14 дни, за пери-
ода от 01.07.2024 г. до 14.09.2024 г., при след-
ните условия: 

ЗАПОВЕД 
№ РД-10-609/15.05.2024г.

 На основание чл. 14, ал. 7 от Закона за общин-
ската собственост във връзка с чл.15а, ал.1, ал.3 и 
ал.4 от Наредба № 5 за Реда за придобиване, управ-
ление и разпореждане с общинско имущество, изд. 
от Общински съвет – Несебър, във връзка и в изпъ-
лнение на Решение № 155/30.04.2024 г. от Протокол 
№ 7/30.04.2024 г. на Общински съвет – Несебър,

З А П О В Я Д В А М:
1. Да се проведе публично оповестен конкурс за 
отдаване под наем на част от общински имот на 
площ от 260 /двеста и шестдесет/ кв. м., ситуиран 
по схема в югоизточната част от двора на ОбУ „Св. 
Св. Кирил и Методий“ за атракционна дейност – 
детски комплекс – „Лунапарк” в УПИ І – общ. кв. 27 
по плана на гр. Обзор при граници съгласно при-
ложената скица-предложение, със собствени на 
наемателя атракционни съоръжения при следните 
условия:
1.1. Срок на договора – до 2 месеца и 14 дни за 
периода от 01.07.2024 г. до 14.09.2024 г. 
1.2. До участие се допускат еднолични търговци и 

юридически лица, регистрирани по Търговския 
закон.
1.3. Начална конкурсна наемна цена за целия пе-
риод 8 000 /осем хиляди/ лева с ДДС, платима 
еднократно при сключване на договора за наем.
1.4. Специфични изисквания:
• Горната дейност да се извършва с технически 
изправни атракционни съоръжения;
• Участниците да представят необходимите доку-
менти /за собственост, за наем, заверен технически 
паспорт на съоръжението и др./, удостоверяващи 
възможност за осигуряване на подходящо съоръ-
жение за извършване на посочената дейност. 
• Спечелилият конкурса е задължен, съгласно 
приложен договор, да извършва ежедневен техни-
чески преглед от механик на съоръженията с оглед 
безопасността на ползващите атракцията.
• Участниците да представят снимка на съоръже-
нията, които ще използват.
2. Критериите за оценяване са:
• К1 – Конкурсна цена – (К1уч./К1мах) х 80
Където К1уч. е цената, предложена от участника, 
К1мах е максимално високата цена предложена от 
някой от участниците, умножени с тегловен коефи-
циент 80.
• К2 – Оферта относно експлоатацията на имота и 
благоприятни за ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий“ 

инвестиции (конкретно посочени, стойността им 
изразена в лева) – за подпомагане на културните 
и спортни мероприятия на училището. (К2уч./К2мах) 
х 20 – оценена в лева.
Където К2уч. е предложената инвестиция от участ-
ника, К2мах е предложената най-голяма инвестиция 
в лева от някой от кандидатите, умножени с тегло-
вен коефициент 20. 
• К3 – Активност на профила – Кандидатът да 
притежава опит в предлагането на атракционни 
услуги.
- До 5 /пет/ години към момента на подаване на 
офертата – 5 точки;
- До 10 /десет/ години към момента на подаване 
на офертата – 10 точки;
- До 15 /петнадесет/ години към момента на пода-
ване на офертата – 15 точки;
- Над 15 /петнадесет/ години към момента на по-
даване на офертата – 20 точки;
Краен резултат за оценяване: К = К1 + К2 + К3
При равен брой точки се класира кандидатът, по-
лучил по-висока оценка по критерий К1.
3. Депозит за участие в конкурса – 10% (800) лева 
от началната конкурсна наемна цена за съответния 
терен.

4. Дата и час за извършване на оглед на обекта, 
предмет на конкурса – 23.05.2024 г. от 10:00 ч. до 

12:00 часа. Заявки за огледа се приемат до 16:00 
часа на 21.05.2024 г. на телефон 0882 525892. 

5. Конкурсната документация се закупува от ОбУ 
„Св. Св. Кирил и Методий” – гр. Обзор, в срок до: 

4.1. 31.05.2024 г., 16.00 ч. – за първата дата за 
провеждане на конкурса;

4.2. 07.06.2024 г., 16.00 ч. – за втората дата за 
провеждане на конкурса.

4.3 Конкурсната документация се получава след 
заплащане на 60.00 лв. /шестдесет/ лева с ДДС 
по сметката на ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий” – гр. 
Обзор в Уни Кредит Булбанк : 

BIC UNCRBGSF, IBAN BG 19 UNCR 7000 310219 
3067 87

5. Писмените оферти за участие в конкурса се 
входират в ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий” – гр. 
Обзор, в писмена форма, в срок до:

5.1.03.06.2024 г., 16.00 ч. – за първата дата за 
провеждане на конкурса;

5.2.10.06.2024 г., 16.00 ч. – за втората дата за 
провеждане на конкурса.

6. Дата, час и място за провеждане на конкурса: 
6.1. Първа дата за провеждане – 04.06.2024 

г. от 11:00 ч. в сградата на Община Несебър.
6.2. Втора дата за провеждане – 11.06.2024 г. от 
11:00 ч. в сградата на Община Несебър в случай, 
че в посочения срок в т. 5.1. – 03.06.2024 г. е 
постъпило само едно предложение или подаде-
ните такива не отговарят на предварително 
оповестените условия.

Димитрина Димитрова
Директор на ОбУ „Св. Св. Кирил и Методий”, 

гр. Обзор 

ФОТО: ТАТЯНА 
БАЙКУШЕВА
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нуват рибари и научни среди
Средиземно море, биват 
„засечени“ и във водите на 
Черно море. Този процес го 
има по целия свят. По на-
шите географски ширини 
голям фактор е Червено 
море. 

От там, през Средизем-
но море и през Дарданелите 
идват при нас. Другият 
вектор е през Босфора. Там 
миграцията върви двупо-
сочно. Всичко е свързано със 

затоплянето  
на въздуха и водата, 

което води до промяна в 
условията на средата и 
постепенно по-приспосо-
бимите видове или по-го-
леми хищници, които са и 
адаптивни намират под-
ходящи условия и навлизат 
в Черно море.

За да бъде един вид ин-
вазивен той трябва да има 
условия да се размножи, да 
е конкурентен на местни-
те видове и да се засели за 
постоянно“ , обясни доц. 
д-р Виолин Райков от Ин-
ститута  по океанология 
– БАН, учен уважаван не 
само у нас, но и в Европа,  
подчертавайки, че тези 
процеси трябва да се на-
блюдават.

„Никой не може да каже 
категорично, че даден вид 
ще измести друг от него-
вото местообитание, 
което всъщност си оста-
ва най-голямата заплаха. 
Тези процеси траят дълго 
и затова ги наблюдаваме 
там, където можем“.

Климатичните промени 
са само едната страна на 
монетата, но сериозно се 
отразяват и екологични 
фактори, със сигурност 
трябва да се добави и чо-
вешката дейност.

„Новите видове, които 
са установени в екосисте-
мата не са установени от 
мене или от някой друг, те 
са от много време. Да, има 
засилена миграция, но не 
можем да кажем, че тя е 
постоянна.

Има наченки на 
един нов вид, който 
открихме не само 
ние, но ние го съ-
общихме за Бълга-
рия и изследвахме – 
това е 

корейската  
скална риба 

Любители рибари я 
уловиха на варненския 
вълнолом първо, а после и 
в Китен. Оказа се, че е 
открита и в Турция, на 
Босфора. Румънските ко-
леги също съобщават за 
нейната поява. Тя е от 
скорпионовите риби, при-
лича на скорпид, но не е. 

Екземплярите, които са 
хванати от наши рибари, 
са между 25-27 сантиметра, 
което е доста сериозен 
размер. А в Корея,  в море-
то, където е естествена-
та ѝ среда, достига до 60 

сантиметра. Трябва да 
проследим потенциала на 
този вид. Засега виждаме, 
че не се препокриват ни-
шите му със скорпида, но 
поведението му е подобно“, 
обяснява доцентът.

За това 

дали този нов вид  
е вкусна

риба и би могла да се появи 
на трапезата, ни доц. д-р 
Райков казва: „Тук в Бълга-
рия като се хване нещо 
ново, никой не смее да го 
яде. Но се оказва, че е вкус-
на. Популацията им не е 
така голяма, както при 
скорпида. Възможно е след 
някоя и друга година да се 
увеличи, но може и да из-
чезне“.

За мистериозния  
групер, 

спряган от рибарите, на-
учният работник твърди, 

че го няма. „При положение,  
че 90% от рибарите казват, 
че не са го виждали, инте-
ресно как се твърди, че е 
много вкусен. Не изключвам 
някой от колегите да го е 
виждал. 

Групери има в Средизем-
но море и в Червено и в 
някои райони на Турция, 
но аз не съм чувал за екзем-
пляри в Черно море. Не е 
съобщавано или описано. 
Възможно е някои колеги 
да са го хванали в по-топ-
лите места около Грузия, 
Турция“.

Принципно 

топлолюбиви 
екземпляри избират  

да влязат в Черно море,

 но засега подобни миграции 
са от областта на екзоти-
ката и по-скоро инцидент-
ни, отколкото тенденция. 
Въпросът е как евентуално 
за бъдеще ще се реши меж-
дувидовата борба, ако 
промяната на околната 
среда позволи идването на 
цели пасажи от юг. Според 
доц. Райков има доста 
време, докато започне 
подобен процес. Така или 
иначе – инвазивните видо-
ве са актуален проблем и 
справянето с него е серио-
зен и комплексен въпрос.

Рибарите в Царево си 
имат свое обяснение за 
всички необичайни проце-
си, които се случват в 
родните води на Черно 
море през последните го-
дини, които се доближават 
до тези на научните среди. 

Те смятат, че 
причините се 

коренят в промените на 
климата, но добавят и 
това, че вероятно са и 
последствията от кон-
фликта в Украйна.

Според 

проучване на турски 
изследовател

 най-много нови пришълци 
са установени в украин-
ската част на Черно море. 
По данни от 2021 година  
излиза, че 148 вида са в ра-
йона на Украйна, 82 в Ру-
мъния, 80 – България, 94 – 
Турция, 51 – Русия и 34 
– Грузия.

Най-много са пришълци-
те, дошли от Средиземно 

море – 36%, 
от Северния 

Атлантик -– 2%, 
от атлантическото 

крайбрежие на Америка – 
11%, от европейския ат-
лантически район – 8%, от 
Североизточна Азия – 10%, 
от Японско море – 6% от 
индо-тихоокеанския район 
– 5% и от неизвестни ра-
йони – 10%.

Друг екзотичен вид извън 
рибите, която учените 
наблюдават това е скари-
да, която идва от Японско 
море. „Тя се засели във 
варненския залив и нищо 
по-особено не се случи, 
макар че когато я изслед-
вахме се оказа, че има по-
голям възпроизводителен 
потенциал. Вместо два 
пъти се размножава три 
или четири пъти през го-
дината – при естествени-
те си условия“.

Доц. Райков сподели и за 
изследване на неговия ко-
лега проф. Пламен Митов 
от катедра „Зоология и 
антропология“ към Биоло-
гическия факултет на СУ 
„Климент Охридски“ за 
това, че се оказва, че има 
над

20 естествени 
находища на стриди,

които са тихоокеански и 
обитават нашето Черно-
морие. Професор Митов 
ги е открил по пристани-
щата. Той говори пред 
maritime.bg миналата го-
дина, че още през 2010 го-
дина е открит първият 
екземпляр на тихоокеан-
ската стрида по нашето 
черноморско крайбрежие, 
включая и по крайбрежието 
на бургаския квартал „Са-
рафово“.

По думите на рибаря 
Димитър Янчев от край 
време си има стриди по 
родното крайбрежие и още 
като деца сегашните ри-
бари са вадили такива край 
пристанището.

„Тези стриди са големи, 
не са черноморски, мисля, 
че в Несебър има един час-
тен аквариум и там има 

живи екземпляри от тези 
тихоокеански стриди“, 
контрира океанологът доц. 
д-р Райков.

Дали на един по-късен 
етап те ще започнат да се 
предлагат на вътрешния 
пазар или пък за износ тези 
океански стриди на този 
етап никой не може да 
каже.

„Инвазивните  процеси 
са управляеми

 дотолкова, доколкото 
човек може да контролира 
баластните води, чрез 
конвенции и чрез различни 
забрани, защото единият 
начин за поява на нови 
видове е точно чрез баласт-
ните води. Тук е направено 
много.

Другият контрол е на 
аквакултурното произ-
водство, защото по Зако-
на за биологичното разно-
образие за България не може 
да се отглеждат видове, 
които не са местни. Защо-
то рискът от попадане във 

външна среда, е голям. Това 
се е случвало много пъти. 
Примерно както с този 
кефал – пеленгаса, който 
навремето е внесен уж да 
се отглежда като аквакул-
тура, но го изтърват и 
става част от екосисте-
мата на Черно море, макар 
и рядък. Това са двете неща, 
които хората могат да 
контролират. Устойчи-
вото използване на ресур-
са е изцяло в ръцете на 
хората, но има и процеси, 
които не се контролират“, 
разяснява научният работ-
ник. 

Останалото е волята 
на природата, която все 
по-често си отмъщава.

Наскоро бе проведена 
работна среща на експерти 
от България и Румъния за 
инвазивните видове, на 
която освен представите-
ли на Изпълнителната 
агенция по рибарство и 
аквакултури, са присъст-
вали също  хора от Главна 
дирекция „Морско дело и 
рибарство“ на ЕК.

„
Никой  
не може да каже 
категорично,  
че даден вид  
ще измести 
друг от 
неговото 
местообитание, 
което  
всъщност си 
остава най-
голямата 
заплаха

Доц. д-р Виолин  
Райков, Институт  
по океанология – БАН

ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Доц. д-р Виолин Райков и д-р Йордан Господинов по време на 
организирания преди дни специален форум в Консултативния 
съвет за Черно море, където се обсъжда темата за инвазивни-
те видове         ФОТО: MARITIME.BG

Рибарите на бургаската морска гара залагат на сигурно. Те ловят сафрид
ФОТО: ТАТЯНА БАЙКУШЕВА

Корейска скална риба
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Лидерство. Някой трябва да дойде и да извади държавата от блатото за две години

ИЗБОРИ 2024

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Пред стотици хора в Бургас 
лидерът на ГЕРБ Бойко Борисов 
даде старт на предизборната 
кампания в черноморския град.

Заедно с него пристигнаха 
Мария Габриел, както и кан-
дидатите за евродепутати 
Росен Желязков, който е водач 
на листата, и Ева Майдъл.

От сцената на ДТ „Адриана 
Будевска“ беше представена и 
пълната листа за народни 
представители от коалиция 
ГЕРБ-СДС в Бургас, както и 
кандидатът от Бургаски ре-
гион за европейските избори 
- Борислав Киров. 

„Наивни сте! С коварен план 
ПП Ви обраха, бръкнаха в джо-
ба на всеки българин. Асен Ва-
силев е умен и знае, че хазната 
е празна, както и какво да се 

направи – да се вдигнат данъ-
ците. Някой трябва да дойде 
и да извади държавата от 
блатото за 2 години“, заяви 
Борисов пред своите симпа-
тизанти.

През последните три годи-
ни се нагледахме на нищопра-
вене – безвремие, популизъм, 
лъжливи обещания. Хората 
искат сигурност, спокойствие 
стабилно правителство. Ко-
гато управляваше г-н Борисов, 
хората имаха спокойствие, 
сигурна работа и предсказуе-
мост. През последните години 
се наслушахме на празно гово-
рене и лъжи. Всички искаха да 
се качат на гърба на партия 
ГЕРБ и накрая на всички им 
беше виновен Борисов“. Това 
заяви при откриването на 
предизборната кампания в 
Бургас областният координа-

тор на ГЕРБ Иван Алексиев.
Той подчерта, че всеки един 

член на коалицията ГЕРБ-СДС 
трябва да се срещне с макси-
мално много хора по време на 
тази кампания, за да ги убеди, 
че има смисъл да се гласува на 
9 юни.

К У П У В А Н Е Т О   И   П Р О Д А В А Н Е Т О   Н А   Г Л А С О В Е   Е   П Р Е С Т Ъ П Л Е Н И Е .

Бойко Борисов даде старт 
на предизборната кампания в Бургас 

С лидера Бойко Борисов в Бургас пристигнаха Мария Габриел, Ева Майдъл, водачът на листата за 
евровота Росен Желязков 

Бойко Борисов 
подчерта, че 
страната няма 
посока, а хазна-
та е празна
ФОТО: ПП ГЕРБ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Предизборната кампания 
на Коалиция „БСП за България“ 
за предстоящите избори 
беше открита в Бургас. Пред 
информационната шатра на 
социалистите на булевард 
„Богориди“ в морския град 
бяха представени кандидати-
те за народни представите-
ли от листата на коалицията 
във втори многомандатен 
избирателен район. В листа-
та има двадесет и пет души. 
Всички те са изявени специа-
листи в различни области на 
икономиката, бизнеса и об-
ществения живот.

„Отново ще бъде дадена 
възможност на българския 
избирател да направи своя 
избор. Надявам се, че този 
път той няма да заложи на 
младостта и дързостта, а на 
опита и на рутината“, каза 
областният председател на 
социалистите в Бургас Тодор 
Байчев, който е втори в 
листата на коалицията.

„Листата, която ние пред-
лагаме на бургаските избира-
тели, е от хора можещи и 
най-вече знаещи как да се по-

стигнат целите, които сме 
си поставили“, заяви още той.

„Тръгваме към тези избори 
с увереност за добри резул-
тати. Повечето от хората 
разбраха, че със ситуативни 
партии и случайно попаднали 
там хора, политически хаме-
леони, не може да има стабил-
но и компетентно управление 
на страната. Уверени сме, 
защото БСП има необходимия 
потенциал, за да управлява 
– експертен, политически, 
исторически потенциал. 

Уверени сме най-вече, защото 
имаме нашите симпатизанти, 
привърженици и членове. 
Партията ни има програма, 
в която основен приоритет 
е грижата за хората, отсто-
яване на обществения и на-
ционалния интерес и най-
в е ч е ,  з а щ о т о  Б С П  е 
принципна, честна и отго-
ворна пред хората партия“, 
заяви общинският председа-
тел на БСП инж. Паруш 
Парушев, който заема трета 
позиция в листата на социа-

листите.
„България е в една перма-

нентна парламентарна и 
политическа криза. Мисля, че 
слоганът на кампанията ни 
е много актуален – „За до-
стойна България в мирна 
Европа“. В момента България 
има нужда от достойни по-
литици. За съжаление през 
последните няколко години, 
поне в изпълнителната власт, 
това не го виждаме“ заяви 
водачът на листата инж. 
Петър Кънев.

„Много от нашите поли-
тици не си дават сметка, че 
ние сме пред прага на нещо 
тежко, сложно и трудно, 
което ни чака в тази геопо-
литическа обстановка. Тряб-
ват ни достойни политици 
в мирна Европа“, коментира 
още той.

„Тръгваме в предизборна 
кампания с една увереност, с 
едно чувство за отговорност. 
Трябва да си дадем сметка, че 
за краткото време, в което 
БСП участваше във властта 
успя да прокара в голяма 
степен своите политики, 
които от години отстоява. 
Надяваме се избирателят да 
повярва в нас и да се преборим 
за един по-висок резултат, 
който да ни даде отново 
влияние в управлението на 
държавата за в бъдеще. Тръг-
ваме с открити сърца да 
спечелим доверието на изби-
рателя“, заяви Тодор Дамянов, 
на четвърта позиция.

„Вярвам, че ще успеем, 
защото БСП може. БСП е 
партия на справедливостта 
и на честността“, беше ка-
тегорична Милена Радева, 
пета в листата.

Кандидатите за народни 
представители от Коалиция 
„БСП за България“ призоваха 
за подкрепа в изборния ден с 
бюлетина номер 24.

Инж. Петър Кънев: Нужни са достойни политици в мирна Европа

Хорото на площада поведе Жечо Станков
Млади и възрастни, опитни и 
неопитни хванаха ръце и 
заредиха с енергия целия 
площад! Лазар Налбантов и 
Ирена Станкова, заедно с 
оркестър „Жарава“ изпълниха 
любимите песни на поколения 
българи, а гражданите на 
Бургас показаха завидни 

умения в народните танци.
Хореографът доц. д-р Ивайло 
Иванов проведе открит урок, 
в който запозна всички 
присъстващи с нелесното 
шопско хоро „Бера“, Добру-
джанска тропанка и др.
Хоротеката се реализира с 
подкрепата на Жечо 

Станков – водач в бургаска-
та листа на ГЕРБ-СДС за 
предстоящите парламен-
тарни избори. На хорото се 
хванаха също кандидатите 
за народни представители 
от коалицията, както и 
кандидатът за евродепу-
тат Борислав Киров.

Листата от кандидати за 
народни представители:
Петър Кънев
Тодор Байчев
Паруш Парушев
Тодор Дамянов
Милена Куртова-Радева
Таня Иванова
Йона Чобанова
Георги Георгиев
Валентин Славов
Силвия Митова
Живко Жеков
Румен Николов
Кирил Елевтеров
Аспарух Иванов
Георги Демирев
Атанас Маринов
Живко Бараков
Светлана Василева
Ибрахим Мустафа
Тинка Желязкова
Дора Петкова
Милка Димитрова-Донева
Георги Бъклев
Павел Стоянов
Живко Господинов

Информационна шатра на червените има вече и в „Меден рудник“         ФОТО: БСП



Първолаците пък 
положиха Вапцаровска 

клетва

СУ „Никола Й. Вапцаров“ 
изпрати Випуск 2024 в 
юбилейната си 40-а годиш-
нина. И както винаги, на 
фокус беше приемственос-
тта – пред училищното 
знаме празникът съчета 
раздялата на дванадесе-
токласниците с родното 
училище и клетвата на 
първолаците „Вапцаровец 
завинаги“. 

В началото на празнич-
ната програма прозвуча 
химнът на училището, 
изпълнен от ВГ „Усмивка“ 
с ръководител Валя Ивано-
ва. Вълнуващи изяви имаха 
мажоретният състав 
„Морски сирени“ с ръково-
дители Маргарита Стра-
тиева и Весела Захариева, 
първолаците с патетични 
стихове, зрелостниците и 
родителите с благодар-
ствени слова.

Да поздравят първоклас-
ниците и абитуриентите 
дойдоха кметът Васил 
Едрев, председателят на 
Общински съвет Красимир 
Енчев, зам.-кметът Калоян 
Калоянов, Иван Иларев – 
началник на Военен клуб 
Айтос, много гости, роди-
тели, приятели. 

Прощавайки се с учили-
щето, знамето, учителите 
и приятелите си, дванаде-
сетокласниците въведоха 
първокласниците в тайн-
ството на общността 
„Вапцаровци“. Ще припом-
ним, че традицията на 
Вапцаровската клетва е от 
2009 г. Тя се провежда по 
строги правила, записани в 
Наредбата за символиката 
на училището, които съ-
държат изисквания към 
всеки първолак, удостоен 
с високото звание. 

Тържествената церемо-
ния беше водена от дирек-
тора на СУ „Никола Й. 
Вапцаров“ Ирина Вътева. 
„Правете това, в което 

вярвате истински! На 
добър час!“, беше пожела-
нието на директора към 
Випуск 2024.

Кметът Васил Едрев 
поздрави първокласниците 
и ги посъветва да помнят 
Вапцаровската клетва „не 
само до последния училищен 
клас, но и през целия си жи-
вот“. На абитуриентите 
градоначалникът пожела да 
съхранят вярата и новатор-
ския дух на училището, и с 
амбиция и знания, всеки да 
открие своя път в живота!

По традиция бяха под-
несени цветя пред памет-
ника на патрона на учили-
щето.

НП

„Успешен път към Вашите 
точки В“ – пожела на 

своите възпитаници Дида 
Димитрова

Празничен беше 13 май за 
СУ „Христо Ботев“, Айтос. 
За поредна година училищна-
та общност изпрати порас-
налите си момичета и мом-
чета – зрелостниците от 
Випуск 2024. Тържествено и 
трогателно, с много усмивки, 
малко тъга и позитивни емо-
ции, абитуриентите от 
Випуск 2024 се разделиха със 
своето училище и своите 
учители. Последният учили-
щен звънец удари за 12 А клас 
с класен ръководител Дида 
Димитрова и 12 Б клас с класен 
ръководител Янка Ангелова.  

С възторг и възгласи, уче-
ници, учители, родители и 
гости посрещнаха зрелост-
ниците, а те – с фойерверки 
и шампанско шумно изразиха 
готовността си да поемат 
отговорност за своето бъде-
ще. Много изненади направи-
ха празника на зрелостници-
те незабравим. Както винаги 
на този ден, посрещането 
на училищното знаме беше 
съпроводено от ритуална-
та смяна на знаменосеца и 
асистентите. Тъгата от 
раздялата с родното учи-
лище с енергичен танц 
разсеяха танцьорите от 
ДТС „Тракийче“. За послед-
но в състава на училищната 
танцова формация, на хоро 
се наредиха танцьорите 
дванадесетокласници. Из-
пълненията на „златните“ 
момичета и момчета от 

КСА „Енджълс“ беше поред-
ната изненада за Ботевските 
зрелостници.

„Има много символика в 
това тържество – винаги се 
провежда в навечерието на 
24 май – Ден на словото и 
духа. И винаги, в навечерието 
на годишнината на нашето 
156-годишно училище. За 
всеки, свързал името си със 
СУ „Христо Ботев“, това е 
гордост, но и предизвикател-
ство и отговорност. Скъпи 
зрелостници, не забравяйте 
това. Вие сте възпитаници 
на училище, което пази и 
носи любовта и стремежите 
на хиляди айтозлии към знание, 
наука и успех“, каза в обръще-
нието си директорът Пенка 
Кирязова, и връчи грамоти и 
плакети на най-успешните 
през годините.

Най-развълнувани бяха 
класните ръководители – ка-
то математик, с приятелски 
тон, и с много обич, Дида 
Димитрова сравни „движе-
нието“ на своите възпита-
ници от училището към 
живота, с точка А до точка 

В. „Ако точка А е вашия 12-го-
дишен престой в училище, 
сега ви предстои новият са-
мостоятелен ваш живот до 
точка В. Бъдете достойни, 
съпричастни и умни. Имайте 
много, много големи мечти, 
които да успеете да превър-
нете в прекрасни спомени. Но 
там ви чака и един-единствен 
Ваш учител. Това е опитът. 
Вярно е, взима скъпо, но обяс-
нява много по-разбираемо от 
нас. Приятен и успешен път 
към Вашите точки В,“ поже-
ла на зрелостниците Дими-
трова. Те пък трогнаха 
своите преподаватели с 
благодарственото  обръщение 
и поставиха разделителната 
линия между детството, 
тийнейджърските години и 
новото начало. И застанаха 
на пътя, част от друго при-
ключение, изпълнено с много 
очаквания, надежди и мечти. 
Разделиха се с училищното 
знаме, обещаха си да вървят 
с кураж към предизвикател-
ствата и да приемат света 
такъв, какъвто е. 

НП
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СУ „ХРИСТО БОТЕВ“: 

На добър час, Випуск 2024!
Вапцаровският 
випуск 2024

Кметът Васил Едрев, зам.-кметът Калоян Калоянов и редседателят на ОбС – Айтос Красимир 
Енчев бяха гости на Вапцаровския празник две в едно

40-и випуск изпрати  
СУ „Никола Й. Вапцаров“

Приемственост                    ФОТО: МАРИЯ ФИЛИПОВА - ДИМОВА

Випуск 2024 на СУ „Христо Ботев“

Сбогуване с училищното знаме

За последно в състава на ТС „Тракийче“, дванадесетокласниците 
извиха хоро       ФОТО: НП
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40 най-успешни ученици изпратиха при градоначалника айтоските училища 

Кметът връчи годишните награди 
за отличен успех и престижни изяви 
На 16 май кметът Васил 

Едрев покани на праз-
нична среща най-успеш-

ните ученици на община 
Айтос, по повод 24 май – Ден 
на българската просвета и 
култура и на славянската 
писменост. Срещата е тра-
диционна и се провежда в 
навечерието на празника 
повече от 20 години. За награ-
дите на кмета училищата на 
територията на общината 
номинираха по петима свои 
възпитаници с отличен успех 
и с престижни изяви в наука-
та, изкуствата и спорта през 
учебната 2023/2024 г.

Тази година номинираните 
ученици са 40, срещата им с 
кмета беше в Заседателната 
зала на Общината. На тър-
жествената церемония 
учениците представиха 
своите постижения, успехи-
те си и трудности през го-
дината, и получиха заслуже-
н и  н а г р а д и  л и ч н о  о т 

градоначалника.
Вижте кои са учениците, 

които айтоските училища 
изпратиха на празничната 
среща с кмета Васил Едрев, 
на която присъства и пред-
седателят на Общински съвет 
– Айтос Красимир Енчев.

ОУ „Атанас Манчев“ – 

Айтос номинира за награди-
те на Община Айтос Румяна 
Силвиева Александрова от 
ІІб клас, Жулиана Пенкова 
Памукова от ІІІб клас, Симе-
он Митков Симеонов от ІVа 
клас, Йорданка Петрова 
Симеонова от VІІа клас и 
Йордан Асенов Тодоров от 

VІІб клас.
Училището в село Мъглен 

– ОУ „Христо Ботев“, също 
изпрати своите отличници 
– Мелис Хасан Адем от І клас, 
Хасан Рухи Шукри от ІІІ клас, 
Мелис Ахмед Смаил от ІV 
клас, Елиф Юзджан Шабан от 
V клас и Селен Белгин Топал 

от VІ клас.
  СУ „Христо Ботев“ – 

Айтос гласува доверие на 
носителите на медали от 
математически състезания 
Иван Станков Тенев от Іб 
клас и Христо Божидаров 
Дикиджиев от ІVа клас, на 
Сунай Севгинова Шабанова 
от Vв клас, Синан Сунай 
Ниязи от ХІб клас, и на Ка-
лоян Илиев Кърпачев от ХІІа 
клас.

  ОУ „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“, с. Карагеоргиево 
номинира Емир Фикрет 
Мухарем от І клас, Асу Ис-
маил Кязим от ІІ клас, Мирай 
Сали Ружди от ІІІ клас, Айше 
Бейтула Ахмед от ІV клас и 
Руя Рейхан Рахим от VІ клас. 

 Изборът на ОУ „Христо 
Ботев“, с. Пирне включва 
двама второкласници – Арас 
Виждан Емин и Мертан Рей-
хан Емин, и още – Ивелин 
Нанков Станев от ІІІ клас, 
Станка Мариянова Иванова 

от ІV клас, Мерве Мурад Яшар 
от VІ клас.

  СУ „Никола Йонков Ва-
пцаров“ отличи Моника 
Христова Маринчева от ІІІб 
клас, Румен Руменов Касабов 
от ІVв клас, Денис Деянов 
Храниславов от ІХб клас, 
Айлин Адем Смаил от Хв клас 
и Айсел Халил Хамди от ХІв 
клас.

ПГСС „Златна нива“ – Ай-
тос представят пред градо-
началника Марин Ангелов 
Апостолов от ХІІа клас, 
Ангел Иванов Ангелов от Ха 
клас, Емине Мехмед Хасан от 
ХІб клас, Рабие Мехмед Осман 
от ХІб клас и Айше Сеид Азим 
от VІІІб клас.

Петимата от ОУ „Свет-
лина“ с. Тополица са Дениз 
Али Рамадан, Ертан Тургай 
Джевдетов, Бисер Николаев 
Андреев, Исмаил Айлятин 
Мехмед и Валентина Вакли-
нова Беширова.

НП

З А П О В Е Д
№ РД- 08-307(1)

гр. Айтос, 09.05.2024 г.

На основание чл. 44, ал.1 т.8 и ал.2  от ЗМСМА, 
във връзка със заповед №РД11-1019/17.04.2024г. 
на изпълнителния директор на БАБХ, относно вло-
шена епизоотична обстановка по отношение на 
заболяването Инфлуенца по птиците, във връзка  с 
решение от заседание на Общинската епизоотична 
комисия от 09.05.2024г., относно набелязани мер-
ки за ограничаване разпространението на заболя-
ването Инфлуенца по птиците

З А П О В Я Д В А М :
1. Забранявам отглеждането на открито на 

всички видове и категории птици, с изключение на 
птици в птицевъдни обекти, отглеждащи кокошки 
носачки по биологичен метод и свободно отглеж-
дане.

2. Собствениците на птицевъдни обекти:
– да изпълняват стриктно мерките за биосигур-

ност при отглеждане на домашни птици;
– отглеждането на домашни птици да се извърш-

ва на закрито, като  не се допуска излизането на 
птиците извън дворовете на стопаните;

– да не допускат контакт между птици, живеещи 
в дивата природа и домашни птици;

– да съхраняват в закрити помещения фуража, 
с който изхранват птиците;

– да създадат условия за разделно отглеждане 
на домашни водоплаващи от други видове домаш-
ни птици;

– да уведомят незабавно обслужващия обекта 
ветеринарен лекар, или кмета на населеното място 
при отклонение в здравословното състояние на 
отглежданите птици или при завишена смъртност.

3. Кметовете и кметските наместници на насе-
лените места в общината съвместно с официални-
те ветеринарни лекари да проведат информацион-
на кампания на собствениците на домашни птици 
за клиничните признаци на заболяването и спаз-
ване на мерки за биосигурност.

4. Засилен контрол на дивечовъдните стопанства 
за спазване на мерките за биологична сигурност.

5.Взаимодействие с териториалните звена на 
МВР за засилен контрол за спазване забраната за 
провеждане на пазари за живи птици на територия-
та на общината и спазване на изискванията при 
придвижване на птици (биосигурност, почистване, 
дезинфекция и др. на транспортните средства) и /
или за нелегални движения, в т.ч. на птици от не-
регистрирани обекти или без ветеринарномедицин-
ско свидетелство.

Настоящата заповед да се предостави на кме-
товете и кметските наместници на населените 
места в общината, за сведение и изпълнение. 

Заповедта да се разпространи чрез средствата 
за масова информация – сайт на Община Айтос, 
Радиовъзел-Айтос, вестник „Народен приятел“-
Айтос.

Контрол по изпълнение на заповедта ще изпъл-
нявам лично.

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ

Проектът се финансира 
по Програма „Спорт за 
децата в свободното 

време 2024 г.“ на 
Министерството на 
младежта и спорта

Няма друг клуб в община 
Айтос като клуба на борците 
- в осем поредни години пече-
ли и изпълнява успешно про-
екти по Програма „Спорт за 
децата в свободното време 
2024 г.”, направление „Начално 
обучение” на Министерство-
то на младежта и спорта. На 
1 март 2024 г., Спорен клуб по 
борба „Айтос” – град Айтос 
за осми път стартира изпъл-
нението на проект 2024 с 30 
момчета. Децата са в две 
възрастови групи – 7-11 годи-
ни и 12-13 години, занятията 
се водят в залата за трени-
ровки на клуба. 

Децата, включени в проек-
та, са ученици от двете най-
големи училища в Айтос – СУ 
„Христо Ботев“ и СУ „Нико-
ла Вапцаров“. Дейностите по 
проекта са съобразени с лят-
ната им ваканция. Занимани-
ята по проекта ще приключат 
на 31 октомври 2024 г. „Целта 

е да мотивираме децата за 
системни спортни занимания 
и да дадем възможност на 
треньорския екип да направи 
селекция от перспективни 
състезатели, които да про-
дължат заниманията си в 
състава на клуба“, коментира 
на старта на проекта Пред-
седателят на УС на клуба 
Ружди Ахмед. 

Всички участници в зани-
манията имат възможност 
за първи път, напълно безплат-
но, да ползват спортна база 
на клуба. Тренировките се 
водят от квалифицирани 
спортни специалисти със 

състезателен опит в свобод-
ната борба. „До момента, на 
много от децата не е предос-
тавен шансът за участие в 
организирани занимания със 
спорт, а всички знаем, че той 
е най-добрата и полезна ал-
тернатива за запълване на 
свободното време. Занимани-
ята в залата са най-доброто 
противодействие на риско-
вите фактори от всякакъв 
род, заобикалящи подраства-
щите. Те изграждат положи-
телни качества и ценности, 
отдалечаващи ги от насилие, 
дрога и други вредни явления”, 
каза още Ружди Ахмед.

Създадени са много добри 
условия за спортни занимания, 
треньорите използват под-
ходящи похвати и форми за 
преодоляване на нездравослов-
ния и заседналия начин на 
живот на подрастващите. 
Другата важна цел за клуба е 
подобряване на комуникаци-
ята и интеграцията между 
децата от различните етни-
чески групи.

Проектът се осъществи 
чрез ефективно публично 
партньорство и взаимодейст-
вие на Сдружение „Спортен 
клуб по борба Айтос”- гр. 
Айтос с  общинския вестник 

„Народен приятел”, СУ „Хр. 
Ботев” –Айтос, СУ „Н. Вапцаров”-
Айтос и Радио Айтос. 

Тренировките за всяка 
група се провеждат три пъти 
в седмицата. Децата придо-
биват първоначални знания, 
умения и навици за практи-
куване на спорта борба сво-
боден стил. По време на 
тренировките е осигурено 
дежурство на медицинско 
лице. Клубът съфинансира 
проекта и ще организира 
турнири и състезания за 
младите участници. За ста-
ранието и резултатите, 

всяко от децата ще получава 
стимул - грамота и награда.

Според родителите, про-
ектът е изключително поле-
зен, и се отразява положител-
но върху дисциплината, 
поведението на децата и 
желанието им да спортуват. 
Те подкрепят ръководството 
на клуба, което е категорично, 
че проектите по Програмата 
на ММС са изключително 
важни за пълноценното из-
ползване на свободното време 
на айтоските деца. 

НП

СКБ „Айтос“ с нов проект за свободното време на децата

Ружди Ахмед с участници в проекта

На снимката: 
Октомври 2023 
г. Децата, вклю-
чени в проекта 
ще участват в 
най-голямото 
състезание 
през годината– 
националния 
турнир за 
Димитровден, 
26.10.2024 г.
ФОТО: НП

Най-успешните ученици на община Айтос за учебната 2023/2024 г.          ФОТО: НП
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Четири училища заедно на 
празник в Карагеоргиево

Изявите „Заедно в изку-
ството и спорта“ бяха 
на 9 май, Деня на Европа, 

децата и учителите на чети-
рите училища в населените 
места на община Айтос - Ка-
рагеоргиево, Тополица, Пирне 
и Мъглен. В Основно училище 
„Св. св. Кирил и Методий“ с. 
Карагеоргиево ги събра Нацио-
налната програма „Заедно в 
изкуството и спорта“, която 
и в четирите училища е дала 
забележителен тласък на за-
ниманията и изявите, свър-
зани с изкуствата и спорта, 
категорични са директорите 
Диана Янкова, Дора Русинова, 
Ивелина Кънева и Зорка Пет-
кова.

В проливния дъжд сутрин-
та домакините посрещнаха 
кмета Васил Едрев, зам.-кмета 
Калоян Калоянов, кмета на 
селото Метин Латифов, 
представители на местното 
читалище и много родители. 
За събитието, децата от 
съседните села и техните 
ръководители пристигнаха с 
автобуси, натоварени с на-
родни носии, спортни екипи, 
костюми за танци и разбира 
се - с много настроение.

Заради проливния дъжд, 
откриването на големия 
междуучилищен празник беше 
на закрито, но това не повлия 
на емоционалното начало. 
Даде го с прекрасно песенно 
изпълнение талантливият 
Арда Хюсеинов от Карагеор-

гиево. Директорът на учили-
щето – домакин Диана Янко-
ва поздрави участниците в 
празника, а кметът Васил 
Едрев благодари на организа-
торите и пожела на спорти-
стите хубаво време за плани-
раното голямо футболно 
състезание.

Мажоретки, модерни тан-
ци, акробати, танцови фол-
клорни групи, песенни съста-
ви – всяко от училищата 
представи своите формации, 
създадени и функциониращи 
по Националната програма. А 
след дъжда, започна футбол-
ната надпревара между учи-

лищните отбори. Първото 
място заслужи тимът на ФК 
“Светлина”, с. Тополица, на 
второ място в класирането 
се нареди ФК “Пирне”, тре-
тото място беше за ФК 
“Пирне II”, на четвъртото 
останаха домакините от “ОУ 
Кирил и Методий”, с. Караге-

оргиево. Участниците във 
футболното състезание по-
лучиха купи, медали и тениски 
с логото на Програмата. 

Награди за усърдието и та-
ланта си заслужиха  и учас-
тниците в раздел „Изкуство“.

НП

Според треньорите 
желанието да спортуваш 

се възпитава в ранна 
детска възраст 

За поредна година Спортен 
клуб по борба „Руен” - с. Руен 
изпълнява  проект по Програ-
ма „Спорт за децата в свобод-
ното време 2024”, Направление 
„Начално обучение”, финанси-
ран от Министерството на 
младежта и спорта.

В заниманията по проекта 
са включени 30 деца от общи-
на Руен в две възрастови 
групи: І група - деца на 7-11 
години, и втора група - на 12 
- 13 години. Заниманията с 

децата започнаха на 1 март и 
ще продължат до 31 октомври 
2024 г. Участниците имат 
занимания в три дни от сед-
мицата, по един астрономи-
чески час. В дейностите по 
проекта участват квалифи-
цирани специалисти със със-
тезателен и треньорски опит.

   Основната цел на проек-
та е разширяване на обхвата 
и създаване на мотивация у 
децата за участие в спортни 
занимания, с оглед подобрява-
не на физическата им дееспо-
собност, разнообразяване и 
пълноценно използване на 
свободното време. Много 
важна задача за екипа по про-

екта е популяризирането сред 
децата на спорта борба, 
свободен стил, който не е 
включен в учебните програми 
по физическо възпитание и 
спорт. Според треньорите, 
желанието да спортуваш 
трябва да се възпитава в 
ранна детска възраст

Спортните занимания под 
тази форма се подкрепят от 
родителите като полезно  
начинание за противодействие 
на рисковите фактори от 
всякакъв род. Целта е спорт-
ните занимания да изграждат 
у децата положителни ка-
чества и ценности, отдале-
чаващи ги от насилие, дрога и 

други вредни явления. Парт-
ньори по проекта на Спортен 
клуб по борба „Руен” са Общи-
на Руен, СУ „Елин Пелин” с. 
Руен и ОУ „А. С. Макаренко” 
с. Речица.

С финансиране по проекта 
предстои закупуването на 
спортни пособия, които да се 
използват по време на занима-
нията в залата на клуба. Оси-
гурено е и медицинско лице, 
което да следи здравословното 
състояние на децата. Предви-
дени са и разходи за информа-
ционни материали и грамоти 
при провеждането на турни-
ри в рамките на проекта. 

НП 

СКБ „Руен“ разполага със съвременна и функционална спортна зала, в която се про-
веждат заниманията по проекта                   ФОТО: СКБ „РУЕН“

Руенските малчугани получават начални 
знания за най-популярния в региона спорт 
– свободната борба 

Гласовитият Арда Хюсеинов даде началото на междуучилищния празник

На фокус – фолклорът

Участниците във футболната надпревара

Мажоретен 
танц и акроба-

тика в едно
ФОТО: НП

СКБ „Руен“ с проект за начално обучение 
по свободна борба



Злато за вапцаровските огнеборци –  
и в обновен състав отвяха конкуренцията

17 – 23 МАЙ 2024IV

Шампионът МПО „Орел-160“ представя Айтос на областни, национални и международни състезания

Айтос е известен с тра-
диционно силните си 
Младежки противопо-

жарни отряди. РСПБЗН – Ай-
тос и училищата полагат 
усилия и отделят много време 
за обучение и практически 
занятия на младите огнебор-
ци. Затова районните състе-
зания на градския стадион са 
винаги много динамични и 
оспорвани. Не беше изключение 
и тазгодишното ХІХ РАЙОН-
НОТО СЪСТЕЗАНИЕ НА МПО 
„МЛАД ОГНЕБОРЕЦ“ АЙТОС 
2024, в което участваха Мла-
дежките противопожарни 
отряди на СУ „Никола Вапца-
ров“, СУ „Христо Ботев“, ОУ 
„Атанас Манчев“ гр. Айтос, 
ОУ „Христо Ботев“ с. Пирне, 
общ. Айтос, СУ „Св. св. Кирил 
и Методий“, СУ „Христо 
Ботев“ и ОУ „Христо Смир-
ненски“ гр. Карнобат. Състе-
занието се проведе на 8 май, 
на градския стадион „Крум 
Делчев“ в Айтос.

Феърплей и успех на всички 
отбори, пожела на старта 
кметът Васил Едрев. Състе-
зателните дисциплини и ре-
гламента представи инж. 
Мариян Маринов, Началник 
на РСПБЗН – Айтос. И въпре-

ки отличното представяне 
на всички отбори, заслужи-
лият първото място в край-
ното класиране не беше изне-
нада - спечелиха го „Орлетата“ 
от СУ „Никола Й. Вапцаров“. 
Вапцаровци отвяха убедител-
но конкуренцията като 
безапелационно спечелиха 
състезанието, в което мери-
ха сили с четири отбора във 
възрастова група 12 - 16 го-
дини - СУ „ Христо Ботев“ 
гр. Айтос, ОУ „ Атанас Ман-
чев“ гр. Айтос и ОУ „Христо 
Ботев“ с. Пирне.

Още в първата състезател-
на дисциплина „Бойно разгръ-
щане на състезателна пътека“, 
момчетата от МПО „Орел-160“ 
показаха, че са най-подготве-
ни и демонстрираха бързина 
и отлични спортно-техни-
чески качества. Във втората 
състезателна дисциплината 
„400 м щафетно бягане с пре-
пятствия“ с убедителна 
преднина пред останалите 
участници, отборът на „Ва-
пцаров“ отново показа класа 
и затвърди позицията си на 
победител.

Макар и в обновен състав, 
отборът на Орлетата дока-
за, че не е загубил състезател-
ния си дух и волята за победа. 
Ще припомним, че историята 
на отбора е наситена с побе-
ди и много първи места в 
състезания на районно, об-
ластни и национално ниво. 
„Успешно се справихме с по-
редното предизвикателство 
и продължаваме с всички сили 
напред да покоряваме нови 
върхове“, коментираха раз-
вълнувани след победата 
момчетата. СУ „Никола Й. 

Вапцаров“ участва в регио-
налната надпревара в Айтос 
и с Мажоретен състав „Мор-
ски сирени“, който украси 
състезанието с грация и 
красота.

Шампионите представиха 
блестящо община Айтос на 
Областния кръг, на 16 май 2024 
г. в Бургас. Отборът успешно 
участва и в турнир по пожа-
роприложен спорт на МПО 
„Млад огнеборец“ за купа 
„Свиленград-2024“ като пред-
ставител на област Бургас на 
13 и 14 май. През м. юни Ва-

пцаровският тим ще се яви 
и на Международно състезание 
за млади огнеборци в Италия.

Второто място с отлич-
ното си представяне заслужи-
ха огнеборците на СУ „Христо 
Ботев“ – Айтос. Отборът, 
воден от Славка Стоянова, се 
оказа с най-малките на възраст 
участници – момчета от 5 а, 
б и в клас. Мотивирани за 
победа, те показаха, че имат 
умения и се бориха наравно с 
по-големите огнеборци от 
противниковите отбори.

С бронзовите медали, на 
финала на районното състе-
зание, организирано от РС 
„ПБЗН“ - Айтос и Община 
Айтос, се окичиха момчетата 
от  МПО „Ботевци-огнебор-
ци“ при ОУ „Христо Ботев“ 
с. Пирне. В оспорваната над-
превара в двете технични и 
атрактивни дисциплини 
пирненските огнеборци се 
класира на трето място, с 
разлика от само 4 точки, след 
вторите. 

НП

Инициативата е на ДГ „Славейче“ –  
град Айтос

Инициативата „Да спортуваме заедно“ 
се провежда за поредна година по идея на 
директора Росица Димитрова и екипа на 
детска градина „Славейче“ гр. Айтос. На 10 
май пъстро украсеният двор на детското 
заведение посрещна деца и учители от всич-
ки детски градини в Айтос, от ДГ „Детели-
на“ с. Тополица и гости от ДГ „Калинка“, кв. 
Рудник гр. Бургас. Кметът Васил Едрев и 
зам.-кметът Калоян Калоянов дадоха старт 
на празника и можаха да съпреживеят въз-
торга на малчуганите от забавната детска 
надпревара. Според организаторите, основ-
ната идея на традиционната инициатива е 
насърчаване към системни спортни занима-
ния и повишаване на спортната култура на 
децата от най-ранна възраст.

На празника бяха представени различни 
активности, съчетани в любими за децата 
игри. Състезателният хъс и демонстраци-
ята на придобитите умения на децата, 
наблюдаваха и оценяваха директори, учите-
ли, родители и гости. Като на всяко спорт-
но събитие имаше и купи, и медали, а на 
детския спортен маратон в Айтос – и 
вкусни награди.

НП

Децата от осем детски градини заедно на спортен празник в Айтос

Общият спортен празник на детските градини е традиция за 
Айтос през м. май

Трудно е да се каже колко точно бяха децата от осемте детски 
градини Имаше игри за всички възрасти

Забавен спортен маратон за айтоските малчугани            ФОТО: ДГ „СЛАВЕЙЧЕ“, ГРАД АЙТОС

Откриването
Златният отряд с директора на СУ „Никола Й.Вапцаров“ Ирина 
Вътева

В Айтос над-
преварата на 
МПО е винаги 
на макс

Най-малки по 
възраст, но 
равностойни 
по умения – 
второ място 
за МПО „Аетос 
– 160“, СУ 
„Христо Бо-
тев“ - Айтос



17 МАЙ 2024   I   БРОЙ 593 WWW.SOZOPOL.BGСЕДМИЧНО ОБЩИНСКО ПРИЛОЖЕНИЕ

СУ „Св. св. Кирил и Методий“ в Созопол  
изпрати своите абитуриенти

24 абитуриенти изпра-
ти СУ „Св. св. Кирил и 
Методий“ с трогателна 
церемония, на която при-
състваха кметът на общи-
ната Тихомир Янакиев, 
председателят на Общин-
ския съвет Станимир 
Андонов, общинският съ-
ветник Анета Филипова, 
която е бивш учител, и 
учениците от цялото 
училище. 

Директорката на учи-
лището Димитрина Ще-
рионова и класната ръко-
водителка на дванадесе- 
токласниците Петя Хри-
стова бяха горди и развъл-
нувани, а ръцете им не 
стигаха, за да поберат 
цветята на учениците.

Абитуриентите, воде-
ни от своята класна ръко-
водителка, минаха под 
арка с балони и се подреди-
ха на двора. 

Беше внесено знамето 

на училището. Децата от 
вокална група „Созополски 
гласчета“ поздравиха за-
вършващите. 

Продължава на стр. 2

Община Созопол се анга-
жира да изработи проект за 
нов водопровод от водоема 
в местността Бялата вода 
до с. Индже войвода. Това 
съобщи кметът на община-
та Тихомир Янакиев на 
среща със зам. областния 
управител Владимир Крумов, 
Цветан Мирчев – изп. дир. 
на ВиК-Бургас, Александър 
Маринов – гл. инж. На ВиК-
Бургас и Пламен Парашкевов 
– рък.-звено „ВиК-Созопол“. 

Там ВиК ще изгради вто-
ра камера, с която проблемът 
с водоснабдяването на село 

Индже войвода ще бъде решен. 
Първата стъпка е да се на-
прави парцеларен план на 
трасето, което е дълго 
около 6км. Трябва да се уточ-
ни и каква е територията 
по продължението му. 

„Анализите показват, че 
подземните води трайно 
намаляват и трябва да взе-
мем мерки своевременно“, 
каза кметът Тихомир Яна-
киев. Той уточни, че ще се 
търси финансиране по евро-
програма и с помощта на 
държавата.

Янакиев ще потърси и 

съдействието на кмета на 
Малко Търново – Илиян 
Янчев, тъй като трасето 
преминава и през тази об-
щина. Според експертите 
щом в проекта участват 
две съседни общини, той 
става обект от регионално 
значение и финансирането 
ще бъде приоритетно. 

На срещата беше обсъден 
още ремонтът водопровода 
и канализацията на ул. „Ста-
ра планина“ в Созопол. През 
лятото ще бъде изработен 
проект, а ремонтът ще 
започне след туристическия 

сезон. Големият проект на 
ВиК за водоснабдяване и 
канализация на квартали в 
Созопол и „Червенка“ в Чер-
номорец също ще започне 
през есента. 

Кметът Тихомир Янаки-
ев се поинтересува за ремон-
та на язовир „Ясна поляна“ 
и как той ще се отрази на 
община Созопол. От ВиК го 
увериха, че ремонтът про-
дължава, но вече има байпас 
към язовир „Камчия“ и не се 
очакват проблеми с водо-
снабдяването през летните 
месеци.

Община Созопол ще проектира водопровод от 
местността Бялата вода до село Индже войвода

Община Созопол получи 
приза в категория „Община 
с принос в развитието на 
бизнеса в региона“ на Трети-
те награди Burgas Business 
Awards. Секторите, в които 
се състезаваха номинираните, 
бяха: строителство, туризъм, 
услуги и производство, както 
и цялостен принос за разви-
тието на бизнеса в региона. 
В номинациите се включиха 
десетки компании, развиващи 
своята дейност в различни 
сфери, както и общини с 
успехи в сътрудничеството 
им с бизнеса в региона. 

Номинираните бяха оце-
нявани от десетчленно жури, 
сформирано от доказани 
експерти от различни области.  

Наградата за община Со-
зопол прие зам.- кметът 

Тодор Дамянов. 
– Г-н Дамянов, какво е 

чувството да държите 
тази красива статуетка?

– Благодаря на журито и 
хората, които са гласували 
за община Созопол! Колкото 

и нескромно да звучи, мисля, 
че е напълно заслужена. Всич-
ки ние – и бизнес, и общински 
администрации, се наложи да 
работим при екстремни си-
туации през последните 
четири години. Имаше вся-

какви кризи – политически, 
икономически, ковид епидемия, 
война в съседство. Но, дока-
то останалите общини 
надграждаха, екипът на Ти-
хомир Янакиев пое управле-
нието на община Созопол с 

минус 27 млн. Толкова бяха 
задълженията на предишната 
администрация. 

– Как успяхте да се спра-
вите?  

– Никак не е лесно. Про-
дължаваме да плащаме тези 

задължения, без да поемаме 
нови. С добра дисциплина на 
приходите и разходите и с 
добра стратегия за привли-
чане на инвестиции. Само за 
последните 4 години сме 
спечелили европроекти за 
над 20 млн. лв., като се има 
предвид, че през повечето 
време нямаше отворени 
програми за кандидатстване. 
Ние продължаваме да се под-
готвяме с проекти, така че 
да сме готови, когато се 
появи възможност за финан-
сиране, да имаме готовност. 
Много наблягаме на ВиК 
проектите по малките на-
селени места, за да осигурим 
на хората там нормални 
условия за живот. 

Продължава на стр. 3

Тодор Дамянов: Созопол е място, където всеки се връща

На добър час, зрелостници!
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Продължение от стр. 1

Директорката г-жа 
Щерионова се обърна с 
емоционална реч към довче-
рашните ученици, като 
каза, че учителите им са 
ги научили и възпитали да 
бъдат добри хора, но жи-
вотът им от сега нататък 
ще бъде в техните ръце. Тя 
им пожела да бъдат силни 
и добри и да сбъдват меч-
тите си.  

Кметът Тихомир Яна-
киев също отправи поздрав 
към момчетата и момиче-
тата за това, че завършват 
успешно средното си об-
разование. Той обаче ги 
предупреди, че безгрижни-
те им мигове свършват с 
това. От сега нататък ще 
трябва да поемат отго-

ворности като възрастни 
и като част от общество-
то. Янакиев пожела на 
младежите да са здрави, да 
бъдат добри хора, да се 
трудят здраво и да успяват 
във всичко.  

Станимир Андонов по-
жела попътен вятър и 7 
фута вода под кила. 

Абитуриентите пък 
поздравиха учителите си, 
като намериха мила дума 
за всеки от тях. Емоцио-

нална беше и речта на 
отличника на випуска – 
Михаил Христов. 

Малка първокласничка 
каза дълго стихотворение 
за раздялата на учител-
ката с порасналите ѝ 

ученици. 
Накрая всеки от завър-

шилите 12 клас се сбогува 
с училището си като це-
луна знамето и пусна балон 
в небето, изричайки: „Сбо-
гом, училище“. 

Празникът завърши с 
танц на формация „Афро-
дита“, в който се включи-
ха и други деца, създавайки 
флашмоб в чест на абиту-
риентите.   

Попътен вятър, деца!

СУ „Св. св. Кирил и Методий” в Созопол  
изпрати своите абитуриенти

Десетки се включиха в инициативата „Ние сме Созопол“

Делегация от ACES Europe 
пристигна в Созопол, за да 
подкрепи кандидатурата на 
града за Европейски град на 
спорта. Кандидатурата на 
Созопол е за Малък европей-
ски град на спорта, тъй като 
в общината живеят 14 000 
души.  

Пратениците на органи-
зацията – Фабрицио Сан-
танжело, Лукас Ворел, 
Анатоли Илиев и Дамян 
Диков направиха оглед на 
спортните обекти в града 
– стадион „Арена Созопол“, 
закрития плувен басейн, 
Национална спортна база 
„Спартак“, спортните и 
фитнес площадки на откри-
то, тенис кортовете в 
комплекс „Санта Марина“. 
Те се запознаха с дейността 
на спортните клубове от 
Созопол и Черноморец и със 
спортните събития в об-

щината. 
Кметът Тихомир Янаки-

ев направи презентация пред 
делегацията и деца от 
спортните клубове в града. 

„Искам да има активен 
спортен живот в община 
Созопол и да привлечем де-
цата, да ги мотивираме да 
се запалят по спорта. Това 
е моята цел – колкото може 
повече деца да са в залите и 
на терените, да има повече 
активности и да подобря-
ваме спортната инфраструк-
тура. Не е важно дали ще 
носят медали, важното е да 
обичат да спортуват“, каза 
кметът Тихомир Янакиев.

Той благодари за подкре-
пата, но подчерта, че би 
искал решението на комиси-
ята за номинацията на 
Созопол да бъде обективно 
и заслужено. 

Комисията поздрави 

кмета Янакиев за свършена-
та работа и уточни, че ще 
разгледа обективно 12-те 
критерия, на които трябва 
да отговаря номинираната 
община и ще излезе с моти-
вирано решение. 

„Созопол е постигнал 
много в развитието на 
спорта. Видяхме, че има 
инфраструктурни обекти, 
спортни успехи и желание 
за развитие“, каза Анатоли 
Илиев.  

Очаква се до няколко дни 
да стане ясно дали Созопол 
получава номинацията. 
Останалите градове, които 
ще бъдат номинирани, са 
от цяла Европа. Комисията 
от ACES Europe ще пред-
стави кандидатите на 
Европейската комисия, 
който ще реши кой ще бъде 
малък европейски град на 
спорта.

ACES Europe пристигна в Созопол за кандидатурата на града  
за Европейски град на спорта

За ACES Europe
ACES Europe е асоциация с нестопанска цел, базирана в Брюксел, която всяка година 

присъжда признанията за Световна столица, Европейска столица, Регион, Град, Ос-
тров, Общност и Град на спорта.

Инициативата получи признанието на Европейската комисия в Бялата книга (чл. 
50). Освен това ACES Europe е официален партньор на Европейската комисия в Евро-
пейската седмица на спорта. ACES Europe е официален партньор на ЮНЕСКО.

За пореден път в Со-
зопол се организира по-
чистване, организирано 
от Обществения съвет 
и подкрепено от Общи-

на Созопол, под мотото 
„Ние сме Созопол“. В 
него се включиха кметът 
Тихомир Янакиев, зам.-
кметовете Тодор Дамя-

нов и Андрей Николов, 
председателят на Об-
щинския съвет Станимир 
Андонов, много общински 
служители, общински 

съветници, сдружение 
„Елпида“, Тракийското 
дружество „Яни Попов“, 
групата „Цецо и прия-
тели“ и още много други. 

Бяха почистени град-
ската градина, паркове 
и детски площадки, 
миденото плажче, алеи, 
спортни площадки, 

крайпътни пространства. 
Бяха боядисани пейки, 
детски съоръжения, па-
рапети на обществени 
сгради.
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16 май, четвъртък, 2024 г.
Начало: 19:00 часа 
Място: киносалон НЧ „Отец Паисий 1896“ – 
гр. Созопол

Официално откриване от г-н Тихомир Яна-
киев – кмет на община Созопол,
Гост: Заместник-ръководител на Мисията 
на Посолство на Испания в София г-жа Ха-
ионе Серейхо Лизаралде

Участници в програмата:
– Хор „Морска магия“ с ръководител г-н Ни-
колай Стоянов.
– Представяне и награждаване на участни-
ците от Национален ученически конкурс 
Плакат 
 за Фестивал „ИБЕРИA – СОЗОПОЛ 2024“
– Представяне и награждаване на културен 
проект „Творчество без граници“.
– Концерт на испански изпълнители:
 * Група за фламенко танци на ВИКТОР РО-
ХАС
 * Група за хор и танци от Михас на ФЕЛИСА 
ГАБРИЕЛ

17 май, петък, 2024 г.
Начало:16:00 часа
Място: пл. „Кулата“
 Национално ученическо състезание „Специ-
алност Барман и Готвач “ 
Тема на състезанието:„Културен, гастроно-
мичен и туристически мост между Андалусия 
– Испания и България“ 
ЖУРИ: Майстор готвач: Десеада Осорио/
Deseada Osorio – Награждаване.
– Майстор готвач: Десеада Осорио/Deseada 
Osorio, ще приготви рецепта „Бунуелос“ 
от Андалусиа, типична за месец май в при-
съствието на г-жа Хаионе Серейхо Лизарал-
де Заместник-ръководител на Мисията на 
Посолство на Испания в София

Празничен концерт „ИБЕРИЯ – СОЗОПОЛ 2024“

Начало:19:00 часа
Място: киносалон НЧ „Отец Паисий 1896“ – 
гр. Созопол

Участници в програмата:
– Сдружение „Социален център – Бургас“, с 
ръководител: Марионела Стоянова
– Група за фламенко танци на ВИКТОР РОХАС
– Група за хор и танци от Михас на ФЕЛИСА 
ГАБРИЕЛ

18 май, събота, 2024 г.
Начало: 16:00 часа
Място: пл. „Кулата“
– Курс по испански танци
– Ателие за украса с ръчно изработени цветя 
на МАЙСКИ КРЪСТ – типичен за месец 
 май в Испания.
– 18:00 ч. Пасарела на рокли и костюми – стил 
„Фламенко“
Каним граждани и гости на гр. Созопол да се 
присъединят към ателиетата, представени 
от испанските участници във Фестивал 
„ИБЕРИА-СОЗОПОЛ 2024“.

Заключителен Галаконцерт
Начало:19:00 часа
Място: киносалон на НЧ „Отец Паисий 1896“ 
– гр. Созопол

Участници в програмата:
– Група за хор и танци от Михас на ФЕЛИСА 
ГАБРИЕЛ
– Народен хор „Трепетлика“, при Център за 
подкрепа на личното развитие – гр. Бургас,
 Ръководител: г-жа. Пепа Запрянова.
– Група за фламенко танци на ВИКТОР РОХАС
– Танцов състав при Тракийско дружество 
„Яни Попов“ – гр. Созопол 
– Худ. ръководител: г-жа Камелия Гамартиева
– Награждаване на участниците 

Закриване на Фестивал „ИБЕРИА – СОЗОПОЛ 
2024“

ПРОГРАМА ФЕСТИВАЛ „ИБЕРИА – СОЗОПОЛ 2024“

Идеята „Созопол в 
стихопейки“ – част от 
проект за облагородяване 
на градската среда, ще 
бъде окончателно реали-
зирана до откриването 
на летния сезон 2024 г.

След изключителния 
интерес към обявения от 
общината конкурс за 
авторски стихове, вдъ-
хновени от Созопол, в 
който взеха участие над 
сто поети от цялата 
страна, започва и поет-
апното поставяне на 
гравираните върху дъбо-
ви табелки четиристишия 
на пейките в града.

Първите табелки с 
поезия ще монтира лично 
кметът на общината 
Тихомир Янакиев на 4.06.2024 
г. в градската градина, 
близо до фонтана. 

Останалите стихове 
ще бъдат поставени до 
началото на летния сезон 
от автора на идеята – г-жа 
Виолета Георгиева, която 
осъществи безвъзмездно 

и практическата ѝ реали-
зация – от подбора на 
дъбовите табелки – пар-
чета от обшивките на 
старите дървени къщи в 
Созопол, до обработката 
им и лазерното гравиране 
на подбраните стихове. 

С монтажа ще ѝ помог-
не и друг наш съгражданин 
– Ончо Ованесов, който 
също прие присърце иде-
ята Созопол да радва 

своите жители и гости 
с артистични и роман-
тични стихопейки. 

Със съдействието си 
за осъществяването на 
проекта управата на 
община Созопол за пореден 
път показа, че е отворена 
към творчески идеи и 
различни инициативи и 
общността може да раз-
чита на пълната ѝ под-
крепа.

Созопол ще се украси  
със стихопейки

В Черноморец отключиха 
морето. Това се прави по 
традиция в деня на Летния 
Никулден – 9 май.

Денят започна с литургия 
в храма „Св. Никола“. На нея 
присъстваха кметът на гр. 
Черноморец Росен Деспов, 
зам.-кметът на община Со-
зопол Андрей Николов, пред-
седателят на Общински съвет 
Созопол Станимир Андонов, 
общински съветници, начал-
никът на Военноморска база 
Бургас капитан І ранг Петър 

Петров и много граждани. 
През шпалир от военно-

служещи, водено от отец 
Стилиян от храма „Свети 
Никола“ в 10.00 ч. тръгна 
шествие с иконите на све-
теца – покровител на града, 
на Богородица и Исус Христос 
до пристанището. 

Там отец Стилиян отпра-
ви молитва за здраве и бере-
кет на рибарите и моряците 
и ги благослови. 

След това той обяви 
„Морето е отключено“ и 

предаде ключа на кмета на 
Черноморец Росен Деспов. 
Всички желаещи се качиха на 
военен катер, който ги от-
веде в морето. Там бяха 
хвърлени венци и цветя в 
памет на загиналите моряци 
и рибари. 

След този ритуал морето 
вече е отворено за риболов 
до Никулден – 6 декември, 
когато отново ще бъде за-
ключено.

Този ритуал се извършва 
само в гр. Черноморец.

В Черноморец отключиха морето на Летния Никулден

Продължение от стр. 1

– Само на евро проекти ли 
разчитате?

– Не, разбира се. Въпреки 
тежкото положение на об-
щината и оздравителната 
програма на Министерство-
то на финансите, която 
дълго време не ни позволява-
ше да осъществяваме никак-
ви инфраструктурни проек-
т и  б е з  р а з р е ш е н и е , 
направихме много такива, 
защото си изпълнявахме за-
дълженията към бюджета и 
рестрикциите бяха свалени. 
А добрата инфраструктура 
е и условие за развитие на 
бизнеса. Ние разработваме и 
съвместни проекти със съ-
седните ни общини с цел да 
се развива целият регион на 
Южното Черноморие.  

– Наградата е за принос в 
развитието на бизнеса в 
региона. Как общината си 
партнира с него? 

– За създаване на добра 
бизнес среда и привличане и 
насърчаване на инвестиции-
те в общината не са нужни 
преференциални условия, а 
ред и правила, които да се 

спазват. По-голямата част 
от инвеститорите са част-
ни и не развиват бизнеса си 
на общинска земя. Трябва да 
отбележа, че от 2019 г. об-
щина Созопол не продава 
земеделски земи. 

На общинска земя в града 
се строи модерна болница, 
каквато е нужна на община-
та от години. Проектът 
предвижда изграждане на 
четириетажна сграда с при-
лежащ паркинг и ще помеща-
ва кабинети за общопракти-
куващи лекари и образна 
диагностика, педиатричен, 
кардиологичен, ортопедичен, 
гинекологичен и други каби-
нети, зала за провеждане на 
хемодиализа, както и ста-
ционар за наблюдение и лече-
ние до 24 часа.

В общинския център, на 
входа на Стария град, вече 
има изградени два хипермар-
кета на известни вериги за 
удобство на жителите и 
туристите. 

В с. Зидарово започна стро-
ежът на голям фармацевти-
чен завод, със стопански и 
административен център на 
стойност над 40 млн. лв. Той 

ще осигури десетки работни 
места както за специалисти, 
така и за по-ниско квалифи-
циран персонал, за който ще 
се разчита на местните хора. 
Започнатият преди около 40 

години център за даровити 
деца към Асамблея „Знаме на 
мира“, който е в защитената 
зона „Беглик Таш – Ропотамо“, 
ще бъде довършен с разреше-
ние на Община Созопол. За 

персонал след завършването 
на обекта отново ще се раз-
чита на местни хора.  

На територията на об-
щината непрекъснато се 
изграждат нови хотели, 
ресторанти, къщи за гости, 
атракциони. И те дават 
работа на много жители на 
малките населени места в 
общината. Много съм щаст-
лив, че и две фирми от Созо-
пол получиха награди в свои-
те сфери. 

Вие знаете, че основно 
Созопол и Черноморец са 
двете населени места, в кои-
то развиваме туризъм. Това 
е отрасъл, в който също не-
прекъснато си взаимодейст-
ваме с бизнеса. За нас е важно 
да се разкриват повече ра-
ботни места. Собственици-
те дори и на най-малката 
сергия, на къщата за гости, 
на магазинчето за сувенири 
– всички могат да разчитат 
на нашата подкрепа. За нас е 
важно да има повече проекти, 
които се осъществяват с 
публично-частно партньор-
ство. 

– Какво правите, за да 
увеличите сезона?

– Тази година за първи път 
месец септември ще бъде 
месец на културата. Ще го 
наситим с различни артизя-
ви – концерти, театър, 
представяне на книги, фес-
тивали. Така смятаме, че ще 
задържим интереса на тури-
стите по-дълго, което е добре 
за местния бизнес. 

Работим и за създаване на 
спортни събития преди и след 
сезона. Също за първи път 
тази година през април се 
проведе „Созопол Рън“. Има-
ме намерение да го направим 
традиция. Амбицирани сме 
да привличаме туристите с 
качествен продукт. Това е 
целта ни – с помощта на 
бизнеса да направим така, че 
всеки, дошъл в Созопол на 
ваканция, да си тръгва удо-
влетворен и със спомени. И 
да се връща отново. 

Ето защо смятам, че об-
щина Созопол и екипът на 
кмета Тихомир Янакиев на-
пълно заслужава тази награда. 
Още веднъж благодаря на 
организаторите, на журито 
и на хората, които са гласу-
вали за нас. 
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Изключителни находки откриха археолозите  
на разкопките при бъдещата автогара

Приключва първият етап 
от разкопките на 
мястото, където ще 

бъде построена новата ав-
тогара в Созопол. Археоло-
зите слязоха на повече от 6 
метра дълбочина и ровът 
трябва да се укрепи, преди 
да продължат надолу. 

Директорът на Археоло-
гическия музей в Созопол и 
един от ръководителите на 
разкопките Димитър Недев 
обобщи откритото до 
момента. 

Разкрит е манастир, да-
тиран около края на 11. век. 
В неговите граници е имало 
и църква от след средата на 
12. век. От нея са разкрити 
2/3 от наоса (основната част 
на храма) и се проучва прит-
ворът. 

От манастира е проучен 
детайл, който обхваща 
сграда, състояща се от три 
помещения от северното 
крило на манастира. Пред-
полага се, че е съществувал 
до средата на 13. век. 

След втората четвърт 
на 12. в. около манастира се 
формира голям християнски 
некропол, който продължа-
ва до втората половина на 
13. в. 

От живота на манасти-
ра има голямо количество 
находки, които археолозите 
откриват в ями, тъй като 
в тези християнски култо-
ви центрове съдовете, 
които се използват, не 

може да напускат свещено-
то пространство. Откри-
ти са канделабри от 12. – 
н а ч а л о т о  н а  1 3 .  в е к . 
Изключително е богата 
находката от белоглинени 
керамични съдове с подглазур-
на украса, включително 
и местни, които имат 
характерно излъскване 
и вълнообразна деко-
рация, която дава 
възможност за 
много точно 
датиране. То се 
потвърждава и 
от монетните 
находки. Монети-
те са скифати – 
извити монети от 
времето на царуването на 
Комнините. 

Намерени са също някол-
ко кръста-реликварии, кръст 
с орнаменти от полускъпо-
ценни камъни, както и 
обеци. 

Това е рядкост, тъй 

като в християнските 
погребения от този период 
рядко се срещат гробни 
дарове.    

В края на 13. в. мана-
стирът и църквата са 

унищожени от пожар. 
За това свидетелст-
ват както пласто-
вете от въглени, 
така и обгорелите 

стенописи. Те са па-
дали в продължение на 
няколко години и са 
разпръснати почти в 
целия обем на църква-
та, включително и в 
пространството на 
притвора. Находката 

от стенописи е много 
интересна и богата. 

Разкрити са части от ли-

цата на трима светци, 
надписи, които включват 
както имената на светци, 
така и части от молитви. 
Тези находки подлежат на 
реставрация, след която ще 
стане ясно кои са тези све-
тци. 

След унищожаването на 
църквата, върху нея е изгра-
ден път. Това, според Дими-
тър Недев, е много странно 
обстоятелство, защото 
свещените пространства 
по принцип не са се 
неглижирали. Той 
щ е  п р е д л о ж и 
улицата да се 
запази и да се 
експонира в 
бъдещата ав-
тогара.  

Във втория 
период от съ-
ществуването 
на църквата тя 
вероятно се е 
използвала основно 
за погребения. Вижда 
се прекъсване на масив-
ния ѝ зид (широк около 90 
см) от север и от юг, а гро-
бовете около нея са един в 
друг. До момента са проу-
чени над 120 погребения, а 
ако се преброят и препогреб-
ванията, стават над 160.  

Църквата е изградена 
върху по-ранно християнско 
или византийско некропол-
но пространство. От него 
са разкрити два гроба, т.
нар. цистови, което озна-

чава гробници. Едното по-
гребение е на дете. Там също 
има ями, в които се откри-
ват големи количества ке-
рамика. Находките потвърж-
дават резултатите от 
предишни проучвания, че 
под раннохристиянския 
некропол ще бъде докумен-
тиран и проучен римски 
некропол. Почти на едно 
ниво с него се откриват и 

елинис-

тични 
гробове от 

3 до началото на 1 век пр.
Хр.

Сега предстои на място-
то на археологическия обект 
да пристигне комисия от 
Министерството на кул-
турата. 

Разкопките ще продължат 
през есента. Те се осъщест-
вяват със съдействието и 
помощта на Община Созо-
пол.   

Професор Бетани Хюз 
посети Созопол, за да сни-
ма епизод от новия сезон 
на „Съкровища с Бетани 
Хюз“. Награждаваният 
историк, автор и телеви-
зионен водещ ще разкаже в 
него за новите открития 
на разкопките на мястото, 
където ще се строи новата 
автогара в Созопол, за ос-
тров Свети Кирик и Юли-
та, както и за находките 
от подводната археология 
в района на пристанището.   

Чаровната Бетани Хюз 
и екипът ѝ бяха посрещна-
ти от зам.-кмета Андрей 
Николов. Той ѝ разказа за 

първите заселници от 
Гърция по Черноморието 
и създаването на града-
държава – Аполония. Нико-
лов направи бърза обиколка 
на античното богатство, 
което разкриват археоло-
зите в града. Обърна вни-
мание и на най-новите 
разкрития на средновеков-
ния некропол в непосред-
ствена близост до сграда-
та на общината. 

Професор Хюз прояви 
интерес към тях, както и 
към острова Св. Кирик и 
Юлита. Тя сподели, че 
първият епизод, който е 
снимала миналата година, е бил посветен на Тракия. 

От един месец той се из-
лъчва по BBC. Скоро ще 
бъде възможно да се гледа и 
по историческите канали. 
Премиерата на епизода за 
България е на 24 май. 

Вторият епизод ще 
бъде посветен на среднове-
ковната култура и мулти-
културните пластове в 
Созопол, Пловдив и Велико 
Търново. Сега водещата е 
посетила и архитектурния 
обект и некропол в Дебелт. 

Предстои при следващо-
то си посещение да обърне 
специално внимание и на 
остров Св. Иван. Акцентът 
ще е върху гръцката колония 
в Аполония. Идеята е да се 

направят три серии за 
България. 

„Когато излъчихме пър-
вата серия, много хора 
писаха до BBC и ни казаха, 
че не са предполагали, че има 
толкова много съкровища 
в България“, сподели Бета-
ни Хюз пред зам.-кмета 
Андрей Николов. 

Със съдействието на 
директора на Археологиче-
ския музей и на Общинския 
културен институт Ди-
митър Недев, проф. Хюз 
отплава до остров Св. 
Кирик и Юлита. Тя пред-
почете водния път, за да 
усети какво са изпитали 
първите заселници.   

На острова водещата 

показа за зрителите две 
стъкленици с парфюм, 
които бяха открити на 
разкопките на среднове-
ковния некропол и монета 
с образа на бог Аполон, се-
чена в антична Аполония. 
Бетани Хюз разказа за 
първата колония от гърци 
на Черно море, която е 
била именно тук. 

Тя се впусна и под вода 
със съдействието на дирек-
тора на Центъра за под-

водна археология Найден 
Прахов. Екипът разгледа и 
снима находките в района 
на пристанището в Созо-
пол. Водещата дори извади 
амфора от морето. 

Проф. Бетани Хюз си 
тръгна от Созопол с пода-
ръци от зам.-кмета Андрей 
Николов. Най-голямо впе-
чатление ѝ направи сладко-
то от зелени смокини, за 
което разбра, че е запазена 
марка на античния град.

Бетани Хюз от BBС прави филм за съкровищата на Созопол

Редактор 
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-р Господинов, днес е Денят на 
хипертонията. Има ли данни 
колко българи страдат от ви-
соко кръвно?

– По принцип хипертонията 
се превърна в бича на нашето 
съвремие. Данните са такива, че 
в световен мащаб 2.1 милиарда 
души страдат от това заболя-
ване. В България вече над 2 мили-
она са хипертониците и броят 
им постоянно нараства, за съжа-
ление. 

– Това е един често подми-
наван от хората проблем, 
който води до други сериозни 
последствия. Кои са те?

– Хипертонията е вторият 
най-сериозен рисков фактор за 
развитие не само на инфаркти, 
но и за инсулти. Тя засяга основ-
но четири органа – мозък, сърце, 
очи и бъбреци. Т.е. всички заболя-
вания на кръвоносните органи 
могат да се появят в резултат 
на хипертонията. Хубаво е да 
кажем, че тя е при стойности 
над 140/90. 

– Какво трябва да правим, 
за да борим хипертонията, по 
възможност без лекарства?

– Основно трябва да наблегнем 
на профилактиката и по-скоро 
на така наречената първична 
профилактика. Какво ще рече 
това? Самите рискови фактори, 
които водят до развитие на 

хипертонията – нездравословен 
начин на живот, повишено те-
лесно тегло, захарен диабет, голям 
прием на сол. Всички тези неща 
можем да ги коригираме и съот-
ветно да намалим риска от хи-
пертония, въпреки че в основата 
си голяма част от хората я имат 
наследствено. Ако имаме роди-
тели или баби и дядовци, които 
са хипертоници, тогава огромна 
е вероятността и ние да сме 
такива. 

– А ако вече е налице, има ли 
начини за поддържане на кръв-
ното налягане в нормални 
граници, или тогава са необхо-
дими лекарства?

– Ето тук вече идва вторич-
ната профилактика – рано да 
открием, че пациентът е хипер-
тоник, докато все още не са на-
стъпили съдовите усложнения. 
Трябва да отбележим, че хипер-
тонията има няколко степени. 
В първа степен и при млад пациент, 
без тежки придружаващи забо-
лявания, можем да се опитаме да 
променим начина му на живот 
– сваляне на килограми, отказ от 
тютюнопушене и повече движе-
ние. При някои от тези пациенти 
има повлияване и могат да минат 
без лекарства. Но ако пациентът 
е възрастен или има тежки при-
дружаващи заболявания и хипер-
тония във втора/трета степен, 
т.е. много високи стойности, 
задължително започваме с меди-
каментите. Третата степен е 
при стойности над 180. Тя е най-
сериозната.

– Има хора, които отиват 
на кардиолог, изписват им ле-
карства, пият ги 2-3 месеца, 
след което си казват, че кръв-
ното им е нормално и спират 
приема им. Колко грешно е 
това?

– В скалата за грешно това е 
може би най-високо. Наистина, 
когато пациентът започне да пие 
лекарства и се повлияе добре от 
тях, кръвното се нормализира и 

той смята, че е излекуван. Всъщ-
ност това е действието на ме-
дикамента и когато пациентът 
го спре и след някой-друг ден 
ефектът е отминал, с нова сила 
се изявява хипертонията. Тогава 
могат да станат и доста сери-
озни усложнения.

– Имат ли излишните кило-
грами отношение към високото 
кръвно?

– Килограмите са си рисков 
фактор за развитие на хиперто-
ния и всякакви други усложнения, 
включително и диабет. А диабет 
и хипертония са най-лошата 
комбинация за бъдещи сърдечно-
съдови инциденти, които е 
много вероятно да последват. 
Тук включваме и застоялия начин 
на живот.

– Стресът е едно от нещата, 
които много вредят на сърцето. 
Какво съветвате пациентите 
при наличието на такъв?

– Стресът е неизбежен наш 
спътник в живота. Виждате в 
какъв свят живеем, колко е дина-
мичен. Стресът води до отделя-
не на хормоните на стреса, които 
имат негативно влияние върху 
нашия организъм. При силен стрес 
тези хормони ни подготвят за 
бой или за бягство. Но когато 
това нещо е хронично, организмът 
се изтощава и започват неблаго-
приятните ефекти. Така че, ако 
може човек наистина леко да 
редуцира стреса си, е желателно. 
Добър сън, добра храна. Това е 
рецептата.

– Има полезен стрес и вреден 
стрес?

– Да, той може да е полезен в 
такива ситуации, в които от нас 
се иска бърза реакция. Но когато 
стане хроничен, тогава се наблю-
дават само вредните ефекти и 
организмът се пренатоварва. 
Хормоните на стреса в такива 
случаи водят до увреждане на 
органи в дългосрочен период.

– Кое е най-опасното при 
високото кръвно? Това, че няма 

почти никакви симптоми ли?
– При някои пациенти дейст-

вително протича безсимптомно. 
Поради това винаги им казвам да 
измерват кръвното си, без зна-
чение дали имат високо такова, 
или не. Поне веднъж седмично ако 
се прави, няма как да не се хване 
висока стойност, ако са хипер-
тоници. След това вече техният 
личен лекар трябва да ги насочи 
към специалист. Най-опасното 
от високото кръвно са тези 
промени, които настъпват в 
съдовите стени и увреждането 
на органите. От там инфаркти, 
инсулти, бъбречна недостатъч-
ност, ретинопатии и загуба на 
зрение. Най-фините съдове 
страдат първи. Това са носът и 
очите. Постоянно имам случаи 
с микрохеморагия в очите, насо-
чени от колеги офталмолози. 
Даже понякога точно там се 
установява за пръв път хипер-
тонията. Не при мен, а при очни 
специалисти. Зачервените очи 
може да са симптом именно на 
високо кръвно. 

– Имате ли наблюдение 
колко от хипертониците ус-
пяват да се справят със забо-
ляването си?

– За съжаление, въпреки всич-
ки тези профилактични кампании, 
които има и толкова се опитва-
ме да се борим с това заболяване, 
в последните години в България 
важи правото на 50-те процента. 
Т.е. 50 процента от хипертони-
ците знаят, че са такива. 50 
процента от тези, които знаят, 
се лекуват и 50 процента от 
тези, които се лекуват, достигат 
таргетни стойности. В заклю-
чение – само 15 процента от 
всички хипертоници успяват да 
поддържат добри стойности на 
кръвното налягане. Което, за 
съжаление, е крайно незадоволи-
телно. 

– Постоянно провеждате 
кампании на младите лекари в 
Бургас. Хората като си обърнат 

внимание на тези прегледи, 
записват ли си след това час 
при специалист, ако им откри-
ят хипертония, да речем?

– Повечето от колегите в 
тези кампании сме тесни специа-
листи. Всеки от нас си оставя 
телефон за контакт и пациенти 
наистина идват. Истината е 
такава, че въпреки тези мащабни 
кампании, които се случват, има 
хора, които са информационно 
откъснати. Когато им се уста-
нови високо кръвно и им се обясни 
до какво може да доведе, в част 
от тях наистина виждам желание 
да се лекуват и да коригират 
начина си на живот. Което мен 
ме радва. 

– Извън хипертонията, кои 
са другите социално значими 
сърдечни заболявания?

– Основното е хипертонията, 
тъй като тя е, както казахме, 
най-сериозен рисков фактор за 
всички сърдечносъдови заболява-
ния. Знаем за инфарктите и ин-
султите. Всяка година у нас 35 000 
души получават инсулт. От тях, 
за съжаление, 7000 губят живота 
си. Голяма част се инвалидизират. 
За инфарктите, слава богу, през 
последните години виждаме една 
тенденция за намаляване на 
смъртността. Но тяхното ко-
личество не намалява. Просто 
кардиологията се разви много в 
тази насока, с много инвазивни 
процедури. В резултат смърт-
ността от инфаркти е под 5%. 
Преди навлизането на инвазив-
ната кардиология, е била около 
20%. Поне в това отношение 
можем да кажем, че гоним евро-
пейския стандарт.

– А пада ли възрастта при 
сърдечните заболявания? Сякаш 
все по-млади хора получават 
инфаркти и инсулти.

– Действително е така. На-
блюдава се такава тенденция. 
Сам споменахте за стреса. Опре-
делено мога да кажа, че живеем в 
тежки, динамични времена, 

които пораждат стрес. Едновре-
менно с това се придвижваме 
основно с автомобили, водим 
застоял начин на живот, липса 
на движение, ядем лоша храна – 
така наречения junk food. Като 
се съберат всички тези неща, не 
е изненада, че възрастта при 
такива заболявания пада надолу.

– На какво се отдава това 
според вас? На вредния начин 
на живот или по-скоро на ло-
шата здравна култура на 
българина?

– Смятам, че е комплексно. 
Здравната култура не мога да 
кажа, че е по-лоша от преди. Тя 
по-скоро перманентно си е лоша. 
Затова винаги съветвам моите 
пациенти да си правят веднъж в 
годината профилактичните 
изследвания. Нищо не ни коства 
да ни се види кръвното, кръвните 
изследвания. Каквото и да се 
открие, е хубаво да се открие 
рано, защото навреме открито-
то заболяване е половината от 
лечението. Много пациенти не 
отиват точно поради този страх, 
че ще им се открие нещо. Крайно 
нелогично е това. 

Д-р Диян Господинов, кардиолог: 

 Д-р Диян Господинов е кардиолог в 
МБАЛ „Бургасмед“, началник на Интензи-
вен сектор.
 Завършва медицина през 2016 г. в Стара 
Загора. От 2017-2021г. специализира 
кардиология към Медицински универси-
тет „Проф. д-р Параскев Стоянов“ –- Ва-
рна. 
 Специалност „Кардиология“ придобива 
в София през 2021 г., като същата година 
защитава и магистратура по здравен 
мениджмънт. От 2016 до 2021 г. той е 
лекар в Отделението по кардиология на 
МБАЛ „Бургасмед“.
 От април до ноември 2022 г. е кардиолог в 
Клиника по кардиология на МБАЛ „Сърце и 
Мозък“, Бургас, след което отново се 
завръща в „Бургасмед“. Работи също и в 
Медицински център „Д-р Стайков“ – Бургас.
 Професионалните му интереси са 
насочени в областта на ехокардиография-
та и превантивната кардиология.
0т 2022 г. д-р Господинов е редовен 

докторант с тема на дисертационния 
труд, насочен към сърдечната недоста-
тъчност. Автор и съавтор е на няколко 
публикации в международни списания. 
Преподава на студенти по медицина в 
Стара Загора.
 Д-р Господинов притежава сертифи-
кат за високоспециализирана дейност – 
Ехокардиография. Има участия в нацио-
нални и международни конгреси, обучения 
и семинари по специалността.
 Той е член на Български лекарски съюз, 
на Дружество на кардиолозите в Бълга-
рия, на Съюза на учените, а също и на 
Европейската асоциация за сърдечен 
ритъм и на Европейското дружество по 
кардиология. 
 Член е на Българска асоциация по 
сърдечносъдова образна диагностика. Д-р 
Господинов е и заместник-председател на 
младежка секция към РЛК – Бургас и 
секретар на младежко дружество към 
Тракийско дружество – Бургас.

Д-Р ДИЯН 
ГОСПОДИНОВ                                        
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„
Над два 
милиона 
българи са 
с високо 
кръвно и 
броят им 
постоянно 
расте

Д

Едва 15% от хипертониците успяват 
да поддържат добро кръвно налягане

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ



СУ „Христо Ботев”, Айтос 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Началото

В периода 1850-1868 го-
дина сред българското 
население, занимаващо се 
със селскостопанска дейност 
се утвърждава търговски 
и занаятчийски слой, от 
който се издигали влиятел-
ни хора. Те вземат участие 
в решаването на общоград-
ски въпроси. Част от тях 
проявявали гръкоманска 
привързаност, учели деца-
та си в училище на гръцки 
език.

Късно стигат в Айтос 
възрожденските стремежи 
на българите за родно учи-

лище. Това се дължи на 
редица обективни причини. 
В града и близките му села 
преобладавало многоверно 
население. В него живеят 
гърци, арменци и евреи. 
Българското малцинство 
било предимно бедно насе-
ление, то не могло да излъ-
чи из средата си млади 
хора, които да добият 
по-високо образование вън 
от града и след завършва-
нето си да приемат родо-
любивата инициатива за 
откриване на българско 
училище, а сред по-богати-
те българи – търговци и 
еснафи, било силно гръцко-
то влияние. Въпреки това 
се чуло за народнополезна-

та работа на учителя 
Господин Димов в село 
Медвен, Сливенско окръжие, 
и го извикват през 1868 
година да им открие учи-
лище, в което да се учат 
децата им на български език. 
Тогава Айтос е бил център 
на кааза (околия) от Сли-
венския санджак (окръг) и 
е наброявал 6000 жители. 
С нарастването на българ-
ското население в следва-
щите години се е засилвал 
стремежът да се учи на 
български език. През 1868 
година за пръв път българ-
ските деца от града започ-
ват да учат четмо и 
писмо на роден език. Гос-
подин Бъчеваров е знаел 
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Проект. „Моят роден край в семейните спомени“ се осъществява съвместно между 
СУ „Христо Ботев“ и Регионален исторически музей – Бургас

Проектът „Моят роден край 
в семейните спомени“ се 
осъществява съвместно 
между СУ „Христо Ботев“, гр. 
Айтос и Регионален истори-
чески музей - Бургас. Той 
включва провеждане на 
поредица от занятия с 
ученици и извършване на 
събирателска работа за 
селектиране на информация 
и снимки, свързани с история-
та на община Айтос. 
Проектът се ръководи от 
Татяна Байкушева от 
страна на РИМ - Бургас и от 
Николай Димитров, от 
страна на СУ „Христо 
Ботев“. В него активно се 
включват учениците, които 
събират интересни данни за 

населени места в региона, 
разкази на местни жители за 
отдавна отминали събития, 
стари легенди, описания на 
традиционни обичаи и 
записват информация, 
свързана с важни природни 
забележителности, правят 
снимки на всичко, което им 
направи силно впечатление, 
цифровизират стари 
документи и фотографии.  
Вестник „Черноморски фар“ е 
медиен партньор на 
инициативата и на негови-
те страници се публикуват 
най-интересните истории, 
събрани от децата.
В днешния брой накратко ще 
ви разкажем историята на 
айтоското училище „Христо 

Ботев“ – от неговото 
създаване до наши дни. Ще 
научите как се е развивало 
през времето и какви са 
перспективите за него в 
бъдеще. 

„До днешний ден за година и 
осем месеца, откакто дойдох 
в Орлово, като никак не се 
чуваше българска реч, нити в 
училище, нити в църква, 
състраданието си в горните 
дни превратихме сичко! 
Сичко! На български в 
църквата и в училище! Без да 
ся чуй гръцка реч.
Слава на свети Кирила и 
Методия…!“

Даскал Господин Бъчеваров 
лето 1868

Отборът на училището по време на състезанието „Млад огнеборец“ Ученическият гвардейски отряд е гордостта на СУ „Христо Ботев“

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Бургаски деца пеят пес-
ни, написани по стихове на 
бургаски ученици и по 
музика на бургаски компо-
зитори. Това е вече факт 
от три години, след като 
започна и се реализира кон-
курса за стихотворение и 
за съвременна детска песен 
„Моят град Бургас“. Той е 
по творческа идея на доц. 
д-р Захарий Дечев, ръково-
дител на програма „Краез-
нание“ в Община Бургас и 
председател на Дружество-
то на краеведите Георги 

Попаянов“ – Бургас.
Програмата бе въведена 

преди години в детските 
градини и училища. 

„Конкурсът стана любим 
за бургаските ученици, те 
участват с желание, защо-
то песни вече се пеят по 
техни стихове от децата 
в детските градини и бяха 
представени на награжда-
ването на третото изда-
ние на конкурса.

Музиката е писана от 
бургаските имена в музи-
ката – Милена Добрева, 
Весела Чернаева и Владимир 
Спасов. Песните вече са 

любими на децата и на 
учителките в детските 
градини, казва с гордост 
от постигнатото доц. 
Дечев. Фокусът в тях, 
разбира се, е родният Бур-
гас, морето, гларусите и 
всичко онова, което е въл-
нувало младите поети. В 
конкурса участват деца 
от 5 до 7 клас. Тази година 
участваха над 300 деца от 
12 училища. Призьори се 
оказаха и две деца от две 
училища в Луковит, които 
бяха водени от учителя 
Поля Цолова. Това бе голя-
ма изненада за нас“, каза 

организаторът Захарий 
Дечев.

Тази година имаше две 
първи места. Вече са създа-
дени пет песни, които ще 
бъдат включени в специален 
диск.

По време на награждава-
нето Захарий Дечев благо-
дари на Община Бургас, на 
бившия кмет по образование 
Йорданка Ананиева, която 
прегърна идеята преди 
време, на настоящия за-

местник-кмет по култура 
Диана Саватева, на Центъ-
ра за подкрепа на личностно 
развитие с ръководител 
Пепа Ангелова. 

„Вие сте най-малкото 
поколение творци в Бургас“, 
обърна се към учениците 
Диана Саватева и пожела 
следващата стъпка в кон-

курса децата сами да ком-
позират песните. Според 
нея е важно любовта към 
изкуството да се създава 
в най-ранна детска възраст, 
защото тогава следите 
остават най-трайно.

„Черноморски фар“ е 
медиен партньор на кон-
курса.

Деца пеят песни по стихове на бургаски ученици, изваждат диск с композициите
„
Песните вече  
са любими на 
децата и на 
учителките  
в детските 
градини

Доц. д-р Захарий 
Дечев, ръководител 
на програма „Кра-
езнание“ в Община 
Бургас

Децата бяха 
наградени 
от замест-
ник-кмета 
по култура в 
Община Бургас 
Диана Сава-
тева
ФОТО: ОБЩИНА 
БУРГАС

Призьорите



– история в три века
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добре, че за да се утвърди 
българското училище, 
трябва да се унищожи 
гръцкото влияние в града.

Така се стига до датата 
14 май 1868 година когато 
даскал Господин Димов 
Бъчеваров започва да пре-
подава на български език в 
основаното от него учи-
лище. Първото име на 
откритото в църковния 
двор училище е било Трето 
– основно. Учебни предме-
ти са били – Бащин език, 
Численица, Свещенная 
история, Земеописание, 
както и някои практичес-
ки предмети като Броди-
ране, Ръкоделие и Дърворез-
б а .  С ъ щ а т а  г о д и н а 
учителският персонал се 
увеличил и с жена учител-
ка – Марийка Николаке.

Миналото

През 1876 година посред-
ством дарения в Айтос се 
построява ново двуетаж-
но училище, на няколко 
метра западно от старото. 
Учител в това училище е 
бил Апостол Дяков, който 
след това става свещеник 
в айтоската църква. След 
Освобождението на града, 
вярно на своите патрио-
тични позиции, училище-
то в Айтос при сравни-
телно по-добри условия 
продължава своята наро-
дополезна дейност. За 
първи път длъжността 
директор се споменава през 
1896-1897 година. Като 
такъв е работил Георги 
Икономов.

Със средствата на Ай-
тоска община и с упорита 
работа на гражданите на 
12.04.1898 г. започва стоежът 
на ново училище. То е било 
разположено в южната част 
на града. Строежът бил 
завършен в сравнително 
кратък период на 21.09.1898г. 
Новопостроеното учили-
ще било с осем класни стаи 
и с две стаи за учителите 
и директора. В трикласно-
то училище са се изучавали 
17 предмета. Оценките 
били: примерно – 6, неумор-
но – 5, постоянно – 4, не-
постоянно – 3, слабо – 2, 
никакво – 1.

На 09. 05. 1912 г. по случай 

150 години от написването 
на Паисиевата история, 
при голяма тържественост, 
прогимназията била име-
нувана „Отец Паисий“. 
През учебната 1924-1925г. 
училището се разделя от 
непълната гимназия и за-
почва самостоятелен 
живот под директорство-
то на Атанас Даскалов.

На 02.06.1926 г. училище-
то приема името на Хрис-
то Ботев по случай 50 
години от смъртта му.

През 1938 г. започва под-
готовка за строеж на 
втори етаж на прогимна-
зията. Учебните занятия 
по време на строежа са се 
водили в другите първона-
чални училища.

През 1943 г. учебните 
занятия са се водили до 
22.12., тъй като немската 
войска заема училищните 
сгради. Учебните занятия 
са възстановени на 13.10.1944 
г.

През учебната 1950 – 1951 
г. смесената гимназия 
„Христо Ботев“, прогим-
назията „Отец Паисий“ и 
началното училище „Д-р 
Петър Берон“ се сливат и 
се създава единно училище 
за обучение на ученици от 
1-11 клас под името „Хрис-
то Ботев“. Директор на 
училището е Калиопа 
Апостолова.

От 15.09.1957 г. единно-
то училище отново е 
трансформирано. Обосо-
бяват се две училища: 
смесена гимназия „Христо 
Ботев“ с директор Никола 
Владимиров и трето ос-
новно училище, приело 
името „Никола Йонков 
Вапцаров“ с директор 
Йорданка Стайкова.

От септември 1983 г. 
директор на ЕСПУ „Хрис-
то Ботев“ е Румяна Геор-
гиева. През този период се 
обзавеждат кабинети, 
построен е дългоочаквани-
ят физкултурен салон, 
асфалтиран е и училищни-
ят двор.

На 11.11.1988 г. по случай 
120-ата си годишнина: част 
от тържеството е било 
откриването на паметник-
релеф на поета революцио-
нер Христо Ботев, чието 
име носи училището. 

Открита е и паметна 
плоча на Господин Димов 
Бъчеваров, положил осно-
вите на българското учи-
лище в църковния двор. 
Същата година учениците 
са 1188, обособени в 45 па-
ралелки с 65 учители.

През 1993 г. училището 
отбелязва 125-годишнина-
та си. Обучават се 1084 
ученици, 43, паралелки от 
1-11 клас.

На 14.05.1998 г. СОУ 
„Христо Ботев“ чества 
130-годишен юбилей.

От 1993 до 2002 г. дирек-
тор е Радостин Гугалов, 
има двама помощник-ди-
ректори, 58 учители и 
двама възпитатели. Обу-
чението се извършва в 23 
учебни стаи и три кабине-
та (по рисуване, музика и 
информационни техноло-
гии). Функционира между-
училищен център, където 
се провеждат занятия по 
трудово обучение с каби-
нети по машинно чертане, 
селско стопанство, дърво-
обработване и други.

От 2002 г. директор на 
училището е г-жа Пенка 
Кирязова, доказал се про-
фесионалист в областта 

на образованието. През 
годините тя си е поста-
вила като основна цел да 
осигури на своите ученици 
широк спектър от възмож-
ности, чрез които те да 
развиват своя потенциал. 
Любима фраза за нея е „Уче-
ниците – наша грижа, обич 
и отговорност!“

През 2013 г. СОУ „Хрис-
то Ботев“ отбелязва 145 
години от създаването си 
с редица мероприятия: 
изложба, посветена на 
училището, експонирана в 
ритуалната зала на общи-
на Айтос, театрална по-
становка и тържествен 
концерт.

От първи август 2016 г. 
е в сила новият Закон за 
предучилищното и учи-
лищното образование, и 
Средно общообразовател-
но училище „Христо Ботев“ 
– Айтос, се преименува в 
Средно училище „Христо 
Ботев“ – Айтос. С новите 
промени се начертават 
нови предизвикателства и 
хоризонти в образованието. 
През последните години СУ 
„Христо Ботев“ – Айтос 
може да се похвали с много 
извънкласни форми  на ра-

бота в областта на обра-
зованието, спорта и кул-
турата. Учителите се 
стремят да подкрепят, 
разбират и уважават мла-
дото подрастващо поко-
ление, поддържайки жив 
духа на знанието.

 
Настоящето

На 14.05.2023 г. СУ „Хрис-
то Ботев“ отбеляза 155 
години от създаването си. 
Училището бе удостоено 
с:

• Почетния знак на пре-
зидента на Република 
България;

• Почетен златен знак 
на областния управител 
на област Бургас;

• Плакет и диплом на 
община Айтос „За принос 
към образователното дело“.

 
СУ „Христо Ботев“ е 

първото българско училище 
в град Айтос. Няколко 
пъти променя мястото и 
името си докато негов 
приемник става днешното 
Средно училище „Христо 
Ботев“. В онези далечни 
времена пробудилият се 
български дух издига свят 

храм на знанието, в което 
жадните за просвета умо-
ве попиват простите ис-
тини за човешкото битие 
и природа. Днешният 
приемник на този свят 
български храм продължава 
да гради моста на бъдеще-
то чрез просвета, наука и 
култура.

Много са поколенията 
айтоски деца, които са 
горди възпитаници на най-
старото училище в града. 
Всички те с умиление на-
ричат СУ „Христо Ботев“ 
роден дом, извор на свет-
лина и знание, откъдето 
продължават да пият 
живителна сила и новите 
поколения ботевци. И днес 
Кирило-Методиевото „А, 
Б“ продължава да води най-
малките азбукарчета по 
широкия свят на знанието, 
а това значи, че огънят на 
знанието продължава фа-
келно да свети със своя 
олимпийски дух и да се 
предава от поколение на 
поколение ботевски възпи-
таници.

Има надежда за по-добър 
свят и светло бъдеще за 
всички!

Отбелязване на Международния ден на хората със синдром на ДаунНа пост пред паметника-релеф на поета-революционер Христо Ботев

Учениците от СУ „Христо Ботев“ са първенци в различни на-
ционални конкурси

Участници в клуб „Екотайм“ по време на акция по случай Деня 
на водата



Култовата рок дискотека „Сатан“ има 
своята „Легенда, родена от гатанки“
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Култовата рок дискотека 
„Сатан“ вече има своята 
„Легенда, родена от гатанки“. 
Дългогодишният собственик 
на заведението, в което лю-
бителите на твърдата му-
зика намираха своя пристан, 
Борислав Ташев – Траша, 
издаде дългоочакваната кни-
га с историята на дискоте-
ката и собственият му 
прочит на събитията от 
тези „каубойски години“, 
както самият той ги опре-
деля. Началото е 94-та. Още 
тогава Боби написва десети-
на странички, които сега е 
ползвал за старт на книгата. 
Казва, че идеята за написване 
на „Легенда, родена от гатан-
ки“ се е зародила още с нача-
лото на самия „Сатан“. 
Впоследствие обаче животът 
го въвлича с работата му 
като цирков артист, а впо-
следствие и създател на 
собствено семейно шоу със 
съпругата си – също Боби, а 
като пораства, и дъщеря им 
Симона се включва. 

„Във времето съвсем спо-
койно и сериозно мога да кажа, 
че една от причините да 
седна и да пиша бяха жена ми 
и дъщеря ми. В книгата съм 
го написал. Те са хората, кои-
то ме подкрепиха, когато 
получих сериозната диагноза, 
която вече всеки знае, и се 
прибрах в България. Някак си 
съзнанието ми се отвори и 
започнах да си спомням и да 
творя неща, които всъщност 
са били заложени в мен, но са 
били на заден план. В един 
момент, в който физически 
не можех да отговарям на 
това, което правих в послед-
ните години, стана така, че 
всъщност можех съвсем 
нормално да седна на компю-
търа и да се захвана да пиша 
книгата. Жена ми и дъщеря 
ми дозапалиха това пламъче, 
което явно го е имало в мен. 
Те са ми мотивацията за 
абсолютно всичко. Така, че 
реално книгата започна 94-та 
година, но тя 25-26 години е 
стояла странично и след тая 
„мотивираща“ коварна болест, 
заради която аз спрях дей-
ността си, започнах да пиша 
сериозно някъде през 2020-а“, 
разказа той пред репортер 
на „Черноморски фар“.

Спомените предизвикват 
сълзи

Боби признава, че самото 
събиране на информацията 
не му е било трудно. Ровене-
то в нея обаче предизвикало 
сълзи. На въпрос дали от 
носталгия, или заради труд-
ните времена тогава, той 
казва:

„Ти казваш така, че да има 
положителен ефект – от 
носталгия. Не, нито едното, 
нито другото е преоблада-
ващо. Даже не е и носталгия. 

Аз не изпитвам носталгия по 
старите времена, когато 
дискотека „Сатан“ същест-
вуваше. Те бяха много тежки 
за цяла България. Аз и екипът 
ми проявихме куп геройства 
и аз като бивш спортист съм 
се възползвал от моя си ав-
торитет и успях да запазя 
самото място дискотека 
„Сатан“ като остров на 
спасението. Онези времена 
ги наричам аз каубойски и те 
нямат обяснение“, заявява 
авторът.

Той обаче признава, че 
сълзите повече са били заради 
тежката реалност на 90-те. 

„Понякога спомените в 
душите на феновете са дру-
ги – те идват, кефят се на 
това, което съм направил и 
после си заминават. Но аз съм 
бил 24 часа там, в годините 
наред, за да съществува дис-
котеката и да стане еталон 
за спасителен остров на 
светлината, място, където 
младите хора, въпреки че са 
имали своите познания за рок 
групите и музиката, идваха 
и са ми благодарни, че аз съм 
им доотворил очите и уши-
те. Вместо да се събираме по 
5-6 човека по тавани и изби, 
аз направих едно място, кое-
то нарочно нарекох рок 
дискотека, а не рок клуб. 
Идеята беше да се направи 
място, където да се слуша 
рок музика, но да има и тан-
цувален и зрелищен момент. 
Така добре разработихме 
калното шоу например“, с 
усмивка си спомня Боби.

Провидението се намесва 
в най-тежкия момент за 

него

Ташев споделя, че не се 
притеснява да обяви, че про-
дажбата на книгата има една 
много важна кауза за него. Той 
ще подпомогне лечението си 
от тежка болест, с която 
няколко години се бори. 

„Директно го казвам. Кни-
гата си е книга. Не мога да 
кажа, че нарочно съм я написал, 
за да я продам и да използвам 
парите по някакъв начин. Но 
така се получава. Казвам, че 
средствата, които ще се 

инкасират от продажбата 
на книгата, ще отидат за 
една супер алтернативна 
терапия. Има много клиники 
по света, които я прилагат, 
но в България не е протокол-
на още. Та, аз я започвам, но 
не е много евтина, защото 
ползвам медикаменти извън 
България. Въпросът е, че някои 
неща ги няма тук. Така, че 
средствата ще отидат за 
това. Е, не мога да не пия 
едно кафе сега (смее се). Ни-
кога не съм бил комерсиален. 
Надявам се, че хората ще 
разберат“, позитивно отго-
варя той.

Кой обаче ще е таргет на 
книгата? Какво ще намерят 
читателите в нея. Боби 
казва, че не е „изпечен писател 
или белетрист“ и е опитал 
да я направи достъпна за 
всеки, поне такава е била 
идеята му.

„Дали обичат рок музика, 
или не, дали ме познават, да 
няма значение. Но мисля, че 
не можах това да го направя, 
а и по-добре. Книгата се по-
лучи чисто фенска и е пълна 
с много информация. Опита-
ха се да ми помагат някои 
хора, но в крайна сметка аз 
сам си помогнах. Има чичко 
Гугъл – четеш, правиш, екс-
периментираш. Тук-там се 
допитвах до някои по-опит-
ни хора. Не мога да не споме-
на Ирина Генова, Емилия 
Димитрова, Петьо Генчев, 
Веско (б.а. Максимов) ми даде 
една ръка с редакцията. Всеки 
от тях е по-опитен в лите-
ратурно отношение. Дизай-
нът си е мой, идеите – някои 
са на дъщеря ми, други на 
жена ми“, обяснява авторът.

Т.е. чисто информатив-
ната част е примесена по 
интересен начин със споме-
ните и погледа на Ташев като 
съвременник и собственик на 
легендарния „Сатан“, но из-
ползвайки литературни 
похвати. Като документал-
но-ексцентричен рок епос. 
Така определя той творбата 
си. 

„Обратната връзка е 
следната – че някои хора 
намират вътре чисто доку-
ментално как са се случили 

нещата във времето, но тя 
е и изпъстрена с много случ-
ки, които аз съм се постарал 
да опиша все едно, че пиша 
проза, разказ или роман. 
Много случки има написани. 
Така ми е дошло импулсивно, 
така съм го направил. Тя 
книгата беше и по-голяма, 
но всички хора, които избро-
их скастриха по малко. Окей, 
ти ще напишеш една книга 
500-600 страници, но то и 
издаването ѝ струва повече 
тогава. Та съм се постарал, 
колкото мога да събера. Даже 
технически малко съм изля-
зъл от полетата“, казва той 
и добавя:

„Със сигурност, когато 
пишеш една книга – ти си 
автор. Но „Сатан“, нещата, 
които са описани, са факто-
логично защитени. Това, 
което е от мен е преди дис-
котеката да съществува – 
идеята как е възникнала, как 
съм станал фен на рок музи-
ката. Това са неща, които 
никой друг не може да каже. 
Специално за дискотеката 
съм се стремял да бъде нещо, 
което всеки който прочете 
да си каже: „Хей, това и аз 
така го мисля и бих го написал 
така“.

Отворен край

„Легенда, родена от гатан-
ки“ е с отворен край, призна-
ва Боби. Винаги е можел да 
напише още, да направи едно 
приложение към книгата.

„Като събера от 20-30 
фена, по тяхно желание, 
мнение за нея, като добавя и 
техни истории, които да се 
разкажат, веднага ще се по-
лучи една допълнителна 
книжка. В момента го нямам 
това като задача пред себе 
си, но съм го оставил като 
опция. Искам просто да се 
израдвам на тази книга“, 
споделя той.

Съпругата му е човекът, 
която му казва да остави края 
отворен, а начинът, по кой-
то го прави издава голяма 
любов към него и вярата в 
светло бъдеще – такова, в 
което коварната болест е 
победена. 

„Тя ми каза: „Боби, недей 
се прощава! Не казвай сбогом!“. 
Затова финалът на книгата 
е няколкостепенен. На мен не 
ми се искаше да свършва“, с 
любов в гласа заявява леген-
дарният бургазлия.

Годините, прекарани в 
Щатите и когато „Сатан“ 
вече не е негова, не присъст-
ват в творбата. Той казва, 
че е оставил дискотеката 
работеща, но умишлено не 
пише за този период.

„Той не е мой. Пиша си за 
моя „Сатан“, за това, че е 
отворена книгата и че не се 
прощавам. Дали ще направя 
приложение, или не, един 
Господ знае. Но не се проща-
вам. И така и направих“, ка-
тегоричен е Боби.

Представяне, разбира се, 
ще има.

„Просто търся момент 
да вляза в малко по-добра 
физическа форма. Искам да се 
събера с приятелите и фено-
вете, ако ще и да стоя на един 
стол и да кажа само 2-3 при-
казки. Пак ще е нещо. Веро-
ятно ще получа положителен 
импулс към мен, защото хо-

рата, които ще дойдат, ще 
ме уважават. Нямам точна 
дата, не заради друго, а защо-
то в момента действам с 
малко по-забавени движения. 
Иначе бих овършал всичко за 
24 часа. Важното е, че ще 
стане. Едната презентация 
ще бъде в библиотеката. 
Мечтая си и за още една пре-
зентация в едно заведение, 
където моят DJ Иван се 
разпорежда. Ще има място за 
музиканти, които да изсвирят 
по нещо. От там аз евенту-
ално ще представя моя „Рок 
блок“, който беше едно време 
след полунощ. Ще си говорим 
за книгата, приятелството, 
любовта, светлината, на-
деждите и тези неща – извън 
проблемите на ежедневието“, 
обещава Траша.

Всеки, който иска да  
закупи книгата, може да се 
свърже с него на телефон  
0888 09 15 62, или да му пише 
в Месинджър и Фейсбук. 

„Така направиха първите 
най-нетърпеливи 50-60 чове-
ка. Побързайте, защото 
тиражът е ограничен“, за-
вършва бургазлията.

Кауза. С продажбата на книгата авторът Боби Траша финансира важно лечение
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Боби Траша на 
фона на бога-
тата си музи-
кална колекция 
и с един от лю-
бимите герои 
на „Сатан“. 
Тиражът на 
документално-
ексцентричния 
рок епос е 
лимитиран
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

От времето на дискотеката – зад пулта е самият Боби
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Борислав с двете най-важни и любими жени в живота си
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Бургаският отбор „Бургос 
Волей“ ще бъде домакин на 
регионалните волейболни 
турнири за цели две възрас-

тови групи този уикенд. На 
18 и 19 май в зала „Нефтохи-
мик“ сили ще мерят момиче-
тата под 14 години и най-
малките момчета, играещи 
мини волейбол. И двете въз-
растови групи се състезават 

в регион „Странджа“.
Двата турнира са част от 

официалния спортен календар 
на Българска федерация по 
волейбол. В тях ще вземат 
участие още два бургаски 
отбора. Това са „Бургас 09“, 

които се състезават при 
момичетата, и „Нефтохимик“, 
които ще играят в турнира 
по мини волейбол. При успеш-
но представяне на бургаските 
отбори бъдещите надежди 
на родния волейбол ще про-

дължат по пътя към нацио-
налните финали.

Затова каним всички лю-
бители на волейбола да под-
крепят бургаските деца в 
спортния празник, който ни 
очаква този уикенд.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Ученици от четири 
гимназии се обединиха за 
една благородна кауза. Еди-
надесетокласниците от 
НЕГ „Гьоте“, АЕГ „Гео 
Милев“, ПМГ „Акад. Нико-
ла Обрешков“ и ПГКПИ се 
изправиха едни срещу дру-
ги във футболен турнир. 
Средствата, събрани покрай 
организацията му и от 
продажбата на билетите 
в самия ден ще отидат за 
общинския приют за без-
стопанствени кучета, 
чийто бюджет е недоста-
тъчен.

Юношите не отстъпиха 
по нищо на уменията на 
футболистите, които 
играят на стадиона в „Лазур“, 
и показаха добра игра в ма-
човете помежду си за радост 
на публиката. Почти цели-
ят сектор „А“ се напълни с 
техни съученици, роднини 
и бургазлии, намерили време 
в делничен ден да подпомог-
нат хуманната кауза. Фе-
новете подкрепяха шумно 
и страстно любимците си, 
а на терена момчетата се 
раздадоха докрай. 

В първия полуфинал из-
ненадата дойде от отбора 
на ПГКПИ, който надигра 
с 2:1 Немската гимназия. 
Въпреки опитите за завръ-
щане в мача, последният 
съдийски сигнал остави 
резултата непроменен. 

В следващия мач другата 
езикова гимназия – Англий-
ската, също нямаше късмет. 
Футболистите на ПМГ 
победиха с минималното 
1:0 в равностоен двубой. 

Изигра се и мач за тре-
тото място между двете 
езикови гимназии. При ре-

зултат 2:2 се наложи дуз-
пите да определят победи-
теля – АЕГ.

Финалът между ПМГ и 
ПГКПИ предложи много 
емоции, като в крайна 
сметка математиците 
триумфираха с купата след 
2:1. 

Всяка среща бе по 30 
минути, ползва се целият 
терен и големите врати, а 
съставите бяха от 11 души. 

Единствената разлика с 
професионалния футбол бе 
възможността за неопре-
делен брой смени по всяко 
време, но никой от отбо-
рите не направи повече от 
2-3 рокади. 

„От Немската гимназия 
съм и се радвам, че уча в 
такова училище, което 
организира такива акции и 
помага на животните. С 
този проект се обединихме 

няколко училища в Бургас 
и ще покажем възможност-
ите си на терена“, комен-
тира един от футболи-
стите на НЕГ – Радослав. 

Идеята за турнира се 
ражда в час по „Гражданско 
образование“. Официален 
гост бе началникът на РУО 
Петя Петрова. 

„Тук съм не само по линия 
на образованието, но и 
като гражданин и човек. 

Вълнението ми е свързано 
с това, че сме тук за тази 
добра инициатива, органи-
зирана професионално, с 
много сърце. Важно е да си 
напомняме, че най-важното 
нещо в пътуването ни на 
този свят е да сме човеци. 
Запазете доброто в себе си, 
отношението си към жи-
вотните, към всички, с 
които споделяте пътя си“, 
пожела тя. 

Инициатива. НЕГ „Гьоте“, АЕГ „Гео Милев“, ПМГ „Акад. Никола Обрешков“ и ПГКПИ 
с благородна кауза

С умения на терена ученици от 4 гимназии 
събраха пари за бездомните кучета

Волейболен турнир ще се проведе през уикенда

Земеделска кооперация „Задружен труд” с.Оризаре
Кани своите членове на

Годишно отчетно събрание
което ще се проведе на 01.06.2024 г. 

в Културния дом от 9.00 часа при следния
ДНЕВЕН РЕД:

1. Отчет за работата на колектива за изтеклата стопанска го-
дина – доклад на Председателя г-н Хр.Николов;

2. Финансов отчет за 2023 година – докладва г-жа Ж. Иванова;
3. Отчет на Контролния съвет;
4. Обсъждане и приемане на отчета на УС , КС и финансовия 

отчет за 2023г.;
 5. Други.
При липса на кворум, заседанието на Общото събрание ще се 

проведе на същото място и при същия дневен ред един час по-
късно, а именно в 10,00 часа. 

ОТ УПРАВИТЕЛНИЯ СЪВЕТ

Младежите показаха добри футболни умения в равностойни двубои     ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Купата отиде при отбора на 
ПМГ

Почти целият 
сектор „А“ 

се напълни с 
публика

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Победен танц 
след печеливш 

гол
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

ОБЯВА

На основание чл.4 ал.2 от Наред-
бата за условията и реда за извърш-
ване на оценка на въздействието 
върху околната среда, се уведомяват 
всички заинтересовани лица относно 
инвестиционното предложение: 

ПУП-ПРЗ за обединяване УПИ ХХIII 
-31  ( ПИ 501.610) и УПИ ХХVII-31 
(ПИ 501.611)  и УПИ ХХVIII-31 ( 
501.612)  разделяне на УПИ ХХIII-696 
(ПИ 501.696) и УПИ ХХVII-697 (ПИ 
501.697) в кв.21,  с .Лъка,   общ. 
Поморие.

Възложител на проекта е: Иван 
Неделчев Колев и Минчо Неделчев 
Колев.

ЗКПУ „Александрово“ с. Александрово
П О К А Н А 

На основание чл.16,ал.3,т.1 от закона за кооперациите 
и решение на УС взето с протокол №103/15.05.2024 г.

УС на ЗКПУ „Александрово” с. Александрово, общ. 
Поморие, кани всички свои член-кооператори, на общо 
годишно отчетно-изборно събрание, което ще се прове-
де на 15.06.2024 г. от 08.00 часа в читалището на село-
то, при следния дневен ред:

1. Отчет на Управителния съвет за дейността на коо-
перацията през 2023 г.

2. Финансов отчет и гласуване годишния финансов 
отчет за 2023 г.

3. Отчет на Контролния съвет за дейността му и за 
дейността на Управителния съвет през 2023 г.

4. Избор на управителни органи за следващ период 
на управление 2024-2028 година:

4.1. Председател
4.2. Членове на Управителен съвет
4.3. Членове на Контролен съвет
5.Текущи
В случай че няма кворум, на основание чл.17, ал. 2 

от закона за кооперациите,събранието ще се проведе 
един час по късно при обявения дневен ред. 

 
15.05.2024 г. 
Управителен съвет на ЗКПУ „Александрово“

За реклама: 056 825 435, 0878 424 698
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„Черноморски фар“ представя 
младите таланти на Бургас 

ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Денят на таланта на 
Бургаската търговска 
гимназия влезе в конкурен-
ция с финала на шоуто 
„Като две капки вода“. 
Децата  изнесоха звезден 
концерт на сцената на 
Летния театър, като 

доказаха, че са готови за 
голямо шоу и за голямата 
сцена. Публиката  забрави 
за студа и за шоуто „Като 
две капки вода“, което 
течеше в същия момент 
по национална телевизия.

Денят на таланта е 
традиционен концерт на 
Търговската гимназия и се 
провежда всяка година, 

като показва талантите 
и креативността на уче-
ниците в училището по 
музика, танци, актьорско 
майсторство. Показва и 
последните училищни 
моменти на поредния випуск 
зрелостници. 

„Децата бяха великолеп-
ни и сами си бяха подгот-
вили целия спектакъл. 

Поздравления за Калуди, 
Мия и Никол, които бяха 
в основата на сценария, 
режисурата и цялата ор-
ганизация. Всичко беше 
звездно“, така обобщиха 
родители, дошли да гледат 
концерта.

В същия ден  Търговска-
та гимназия изпрати „Ви-
пуск 2024“.

Звездният бал  на Търговската гимназия влезе в конкуренция с „Капките“ 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

В рубриката „Млади 
бургаски таланти с четка“ 
ви представяме творби на 
ученици от Национално 
училище за музикално и 
сценично изкуство „Проф.
Панчо Владигеров“ - Бургас 
от специалности „Реклам-
на графика“ и „Сценичен 
костюм“.  

Художествените спе-
циалности в училището 
са създадени през 2014 г.  

В тях освен основните 
художествени дисциплини, 
оформящи професионал-
ната подготовка на уче-
ниците, се изучават и 
рисуване, живопис, скулп-
тура, перспектива, плас-
тична анатомия, история 
на изкуството.  

Завършилите млади 
художници вече са над 120, 
с повече от 200 награди от 
престижни национални и 
международни конкурси. 
Под ръководството на 
преподавателите Ваня 
Забунова, Таня Бахатуро-
ва, Василена Манолакева, 
Мирослава Андонова, Добрин 
Вътев и Антоанета Фо-
тева понастоящем в ху-
дожествените специално-
сти се обучават над 100 
ученици.  

Боянската църква             ЗЛАТОЗАРА ПЕЕВА, 8 КЛАС Несебър                      КОНСТАНТИН КОЛИБАРОВ, 12 КЛАС

Ритон                  СТЕФАН НАЧЕВ, 12 КЛАС Часовниковата кула в Трявна      НИКОЛИНА СТОЯНОВА, 9 КЛАС

Галерия. Художниците тийнейджъри от НУМСИ „Проф. Панчо Владигеров“  влизат 
на страниците на медията в поредица

Денят на талан-
та е най-очаква-
ното събитие 
за ученици и 
родители, за 
което те се 
подготвят с 
месеци
ФОТО: ФБ

Креативни, красиви и с амбиция за голямата сцена. Така изглеж-
дат учениците на Търговската гимназия в Бургас
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